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Załoga HiL postanowiła 
czynem produkcyjnym, 
dodatkowymi tonami swej 

produkcji, uczcić zbliżającą 
się rocznicę 25-lecia Polski 
Ludowej, a także obradującą 
w dniach 23 i 24 stycznia w 
Krakowie Konferencję Woje
wódzką PZPR. Jako pierwsi 
w tym roku z cennymi zobo
wiązaniami wystąpili aglome- 
rownicy. Załogi obu naszych

Wojewódzka Konferencja Sprawozdawczo-Wyborcza zakończyła obrady

spiekalni rudy postanowiły 
dać dodatkowo w br. (w ra
mach zobowiązań zakłado
wych) 40 tys. ton aglomeratu. 
Załoga Aglomerowni nr 1 — 
16 tys. ton, załoga Aglomero
wni nr 2 — 24 tys. ton.

Drugi meldunek otrzymaliś
my od ZMS-owców ze Stalo
wni Konwertorowo-Tlenowej. 
Postanowili oni—na cześć 25- 
lecia PRL i XI Konferencji 
Sprawozdawczo - Wyborczej 
Wojewódzkiej Organizacji 
Partyjnej ubiegać się w licz
bie 5 nowych brygad o tytuł

BPS oraz 2 oddziałów o tytuł 
Oddziału Pracy Socjalistycz
nej. Oprócz tego młcdzież Sta
lowni Konwertorowej zbierze 
w czynie spełecznrm 2 tys. 
ton złomu dla huty i przepra
cuje na rzecz zakładu oraz 
dzielnicy 1.500 robeczcgodzin. 
Dążąc do poprawy jakości sta
li. ZMS-owcy obejmą patro
nat nad I zmianą w swym 
wydziale i ponesić będą pełną 
współodpowiedzialność za ja
kość stali wytwarzanej na tej 
zmianie.

(jd)

Dalsza konkreiyzacj 
nad realizacją uchwał
V

pracy

azdu PZPR

Uczestnicy Konferencji w hali „Wisły”.

i
m.
w 

za-

W dniach 23 i 24 bm. obra
dowała w Krakowie XI Wo
jewódzka Sprawozdawczo-Wy
borcza Konferencja PZPR. 
W Konferencji wziął udział 
członek Biura Politycznego 
KC partii, premier Józef Cy
rankiewicz oraz liczni przed
stawiciele władz centralnych. 
Referat wygłosił I sekretarz 
KW PZPR Czesław Domaga

Fragment prezydium Konf crcncji.
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PRZODUJE

y 2j juz! 
Aktualności nowohuckie

Dobrze w bież, roku wystartowała załoga Zakładu Koksochemicznego. Wykonuje 
rytmicznie plany produkcyjne, dokłada szczególnie wielu starań o pełne zabezpie
czenie we wsad Wielkich Pieców. Rzecz polega jednak nic tylko na ilości produkcji 

(chociaż i to jest niesłychanie ważne), ale również na wysokiej jakości koksu wiel
kopiecowego. na dotrzymaniu wszystkich wskaźników. Wspólnym, ofiarnym trudem ca
łej załogi ZK, postawione przed nią zadania są wykonywane. To jest jej konkretny wkład 
w realizację programu V Zjazdu Partii.

Przedstawiamy dziś grupę przodujących koksowników HiL: Józefa Zelcksa — pieco
wego baterii nr 9 i 10. Stanisława Kupca — piecowego baterii nr 3 i 4. Józefa Walczaka — 
piecowego baterii nr 7 i 8.- Jana Barana — ga ziarza. Czesława Sprutta — drzwiowego, 
Adama Jancry — gaziarza. Jana Drożdża — ubijacza węgla. Edwarda Kozę — piecowego,’ 
Jana Michalika — ślusarza utrzymania ruchu, Jana Sadło, Władysława Wawrę i Mikołaja 
Hajduka — ubijaczy węgla, (jd) Foto: B. Łuckoś

ła. W trakcie obrad głos za
brało trzydziestu kilku dysku
tantów. Konferencja wybrała 
nowe władze Komitetu Wo
jewódzkiego partii i przyję
ła program działania na ko
leiną kadencję.

W wygłoszonym referacie 
I sekretarz KW omówił pra
cę polityczną i gospodarczą 
partii w regionie oraz naj-

ZK HiL 

ważniejsze zagadnienia w 
działalności wychowawczej 1 
wewnątrzpartyjnej.

W czasie dyskusji zabierali 
m. in. głos delegaci z Huty 
im. Lenina oraz z Nowej Hu
ty. .1. Stefanik i J. Kaczor z 
HiL poświęcili swe wystąpie
nia — pierwszy: sprawom
socjalnym, komunalnym, dzia
łalności związkowej, podno
szeniu kwalifikacji pracowni
ków oraz postulatom związa
nym z, polepszaniem warun
ków pracy i życia hutniczej 
załogi. I drugi: omówieniu 
doświadczeń działalności par
tyjnej w hucie, gospodarce re- 

I montowej, trudnościom i po
stulatom łączącym 

| szym rozwijaniem 
I technicznego i 
I HPR. I sekretarz
i w dzielnicy T. Nowicki kon- 
I centrował uwagę m. in. na 
■pracy TGP. kulturalno-oświa
towej w mieście oraz na prze
mianie w postawach miesz
kańców powodowanej proce
sem uprzemysłowienia i u

się z dal- 
zaplecza 

socjalnego 
KD PZPR

działem w budownictwie 
kombinatu i miasta.

Przetr • wiając w dyskusji 
cłcnek Biura Politycznego 
KC, premier J. Cyrankie
wicz naświetlił wiele aktual
nych spraw politycznych 
gospodarczych wskazując 
in. na znaczenie łączenia 
codziennej pracy — jako 
sadę — problematyki politycz
nej z gospodarczą. Mówiąc 
o potrzebie dalszej konkrety
zacji uchwał V Zjazdu PZPR 
w warunkach zakładów pra
cy, wskazał cn na konieczność 
przyśpieszania i skracania cy
klu inwestycyjnego.

Do nowych wojewódzkich 
władz partyjnych zostali wy
brani z HiL: do plenum KW 
— T. Wachowski, B. Koło- 
myjski i F. Bosak: zaś z dziel
nicy T. Nowicki. 
Z. Pasternak. T. 
wszedł również 
egzekutywy KW
Komisji Rewizyjnej 
wybrany J. Kopeć z HiL.

(r. w.)

S. Tyniec i 
Wachowski, 

w skład 
PZPR. Do 

został

♦♦

Przed polską wystawą gospodarczą
w Moskwie

Trwa’ą już przygotowania 
do Polskiej Wystawy Gos
podarczej, która ekspono

wana będzie w dn. od 27 czer
wca do 22 lipca 1969 r. włą
cznie w Moskwie. Celem tej 
wystawy jest przedstawienie 
społeczeństwu radzieckiemu 
dorobku polskiego przemysłu 
i jego potencjału gospodarcze
go stworzonego w okresie 25 lat 
istnienia Polskiej Rzeczypos
politej Ludowej oraz ukazanie 
możliwcści eksportowych do 
ZSRR na lata 1971—75.

Huta im. Lenina wystawi 
model (makietę) Walcowni 
Slabing lub Stalowni Kon- 
wertorowo - Tlenowej jako 
przykład i symbol przyjaznej 
współpracy Polski i ZSRR. 
Makieta ta stać będzie w hal
lu reprezentacyjnym wysta
wy.

Na Prlskiej Wystawie Gos
podarczej w Moskwie r »pre
zentowanych będzie 14 głów
nych branż przemysłowych, w 
tym hutnictwo żelaza. Celem 
ekspozycji hutniczej będzie 
przedstawienie naszej czarnej 
metalurgii, z jej potężnym 
potencjałem produkcyjnym
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Apel do Brygad Pracy
Socjalistycznej

lat minie w Ijpcu br. od 
¿ęf owych radosnych chwil, 

gdy walczące u boku 
Armii Czerwonej oddziały 
polskie — w pościgu za wyco
fującym się wrogiem faszy
stowskim wkroczyły na ziemię 
ojczystą, a Krajowa Rada Na
rodowa powołała do życia 
pierwszy, prawdziwie ludowy 
rząd — PKWN. Manifest 
PKWN-u stał się podwaliną 
ustroju Polski Ludowej i za
powiedział realizację wszyst
kich dążeń i pragnień pol
skiego ludu pracującego w 
zakresie reform społeczno- 
politycznych i gospodarczych.

Od tego momentu zaczyna 
się historia Polski Ludowej,

Odwiedziły naszą r»- 
dakcję przodujące zuchy 
„Wilki Morskie" ze Szko
ły nr 92 ze swym dru
hem kol. Natkańcem.
Miłe chłopaki, dobrzy 
uczniowie. Wizyta bardzo 
nam przypadła do gustu. 
Na drugim zdieciu eks
ponaty z wystawy meta
loplastyki Stanisława Sa- 
ganiaka. otwarte, w ’ 
dziale W-21. Wszystkie 
te pięknie wycyzelowa
ne przedmioty wykonał 
plastyk-amator własno
ręcznie. bez odpowiednich 
narzędzi posłi"»"-’-'- się 
odpadkami żelaza i bla
chy. Gratulujemy!

Foto J. Rośkiewicz 

♦

zajmnjącym drugie miejsce 
w bloku RWPG i wykazanie, 
żc jesteśmy korzystnym part
nerem ZSRR w wymianie to
warowej (eksport i importl.

(jd)

Stażyści 
spotkali się w HiL
Absolwenci szkół wyż

szych, odbywający wstęp
ne staże pracy w zakła

dach przemysłu hutniczego 
podległych ZHŻiS, uczestni
czą w cyklu szkoleń i narad, 
których celem jest uspraw
nienie organizacji i przebiegu 
stażu pracy. Cykl obejmuje 
5 zajęć. Pomyślany jest tak. 
że stażyści-hutnicy zapoznają 
się za każdym razem z innym 
zakładem produkcyjnym i je
go problemami.

Pierwsze zajęcie odbyło się 
w Hucie Batory w Chorzo
wie. Wzięła w nim udział i 
zwiedziła zakład cała 30-oso-

(Dokończenie na 2)

pełna twórczego wys’łku kla
sy robotniczej i wszystkich 
postępcwych i patriotycznych 
sił narodu.

Cały nasz naród uczci w tym 
roku jubileusz swojej wol
ności nie tylko podsumowa
niem dotychczasowego dorob
ku ale przędz wszystkim dal
szą twórczą pracą, której ce
lem jest i będzie umacnianie 
ustroju socjalistycznego, u- 
stroju sprawiedliwości, jako 
jedynej drogi do zapewnienia 
pokoju, w którym będziemy 
żyć, pracować i rozwijać na
szą gospodarkę jako podsta
wę ogólnonarodowego i in
dywidualnego dobrobytu. Jed
ną z form manifestacji posta
wy klasy robotniczej będzie 
podejmowanie czynów społe
cznych i dalsze rozwijanie 
współzawodnictwa pracy.

Główna Komisja Współza
wodnictwa Pracy HiL zwraca 
się z apelem do Brygad. Od
działów i Wydziałów Pracy 
Socjalistycznej, aby — zgod
nie z tradycją — z okazji tak 
bliskiej nam i radosnej rocz
nicy przystąpiły do współza
wodnictwa o tytuł i odznakę 
Brygady, Oddziału lub Wy
działu Pracy Socjalistycznej 
XXV-lecia PRL, dając tym 
wyraz patriotycznych uczuć 
dla Polski Ludowej, przywią
zana do własnego zakładu 
pracy.

Przy 
ten tak 
wiązują 
we. jak 
tułu Brygad np. 50-lecia Re
wolucji Październikowej, czy 
V-tego Zjazdu PZPR z tyrrt, że 
jednym z podstawowych wa
runków oceny jest poznawa
nie osiągnięć Folski Ludowej 
na przestrzeni 25-lecia ze 
szczególnym uwzględnieniem 
miejsca i roli naszego Kombi
natu w dorobku ogólnonaro
dowym.
Rzucamy h 

wszystkie B 
dy,~ 
działy Prac, 
cjalistycznej hu
ty w a l e z a o tytuł i od- 
z n a k ę XX V-l e c i a 
P R LI

współzawodnictwie o 
zaszczytny tytuł obo- 
kryteria regulamino- 
przy zdobywaniu ty-

a s ł o:
- r y g a-
Oddziały i W y-

y S o-
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Po pierwszych doświadczeniach

Uwaga na rytmiczność!
1 i inęły już dwie dekady 
/yi stycznia, dobiega końca 

trzecia, a już nieste
ty nasuwają się liczne u- 
wagi co do rytmiczności pra
cy niektórych wydziałów. — 
Warunki mamy trudne, tego 
nie ma co ukrywać. Zima, 
ciężkie mrozy, a w dodatku 
jeszcze komplikuje sprawę 
permanentnie występujący 
brak wagonów kolejowych, 
szczególnie w niektórych ich 
asortymentach. Doszło już na
wet do tego, podobnie jak pod 
koniec ub. roku, że z powodu 
trudności z taborem musiało 
się ograniczyć wysyłkę goto
wej produkcji — na razie — 
żużla granulowanego i kawał
kowego.

Trudności, trudnościami, — 
ale nie mogą one przesłonić 
faktu, że z rytmicznością pra
cy z równomiernym wyko
nywaniem zadań dobowych, 
nie jest najlepiej. Start do 
realizacji planu miesięcznego, 
przynajmniej w odniesieniu 
do paru wydziałów, nie wy
pad! najlepiej. Zdarzyły się 
poważne awarie (na Wielkich 
Piecach i w Walcowni Gorą
cej Blach), zachwiało się tem-

KMAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAAA'. .AAAA
Jedynie studenci mogą za

kupić znaczki na legitymacje 
tramwajowe tylko na podsta
wie legitymacji studenckicn. 
Czy nie dałoby się poszerzyć 
tych kompetencji na młodzież 
szkolną, która też przecież po
siada legitymacje oraz praco
wników różnych zakładów 
pracy np. pracowników HiL 
(na podstawie przepustek hu
ty). Sprawa warta zastanowie
nia... (bg)

po pracy, a jedno niepowodze
nie pociąga za sobą automa
tycznie następne; układają się 
w łańcuch.

Nierównomiernie, bardzo 
kiepsko pracuje załoga Wal
cowni Slabing. Stanowczo 
kiepsko zaczęła nowy rok za
łoga Ocynowni Elektrolitycz
nej Blach. Nie wykonuje za
dań, a niedobory stopniowo 
rosną. Wśród załóg, które nie 
wykonały swych zadań, jest 
jeszcze załoga Walcowni Kę
sów i Walcowni Drobnych 
Profili.

Przyczyny niepowodzeń? — 
Jest ich wiele. Obok obiek
tywnych, które też niemało 
dają się we znaki, są też przy
czyny tkwiące w samych wy
działach, całkowicie do opa
nowania. Myślę o organizacji 
pracy, o trosce o równomier
ne wykorzystywanie wsadu 
(produkcja w toku) mobiliza
cji załóg i ich ofensywności.

Pisaliśmy już, że zadania 
produkcyjne huty na rok bie
żący są bardzo napięte. Wy
magają one dużego wysiłku i 
przede wszystkim rytmi
czności pracy od pier
wszego, po ostatni dzień roku.

Uruchomienie rezerw i pełne
go wykorzystania czasu ka
lendarzowego. Zadania, o któ
rych mowa potęgują jeszcze 
znane wszystkim dobrze w 
hucie trudności z funduszem 
płac. Trzeba więc pracować 
jak najlepiej. Wysoko prze
kraczać plany. Gromadzić 
nadwyżki. Czuwać nieustannie 
nak jakością produkcji. Tą 
tylko drogą można zapewnić 
zrekompensowanie niedobo
rów w funduszu płac — prze
kroczeniem zadań. (jd)

Rekordowa 
wydajność 
w Aglomerowni

Koło Młodych Inżynierów

Jest w hucie około stu mło
dych inżynierów. Odbywa
ją tu staże pracy lub pra

cują już na samodzielnych 
stanowiskach. Trudno jednak 
powiedzieć, że grupa ta jest 
dostrzegalna w działalności 
młodzieżowej, choć nie brak 
wśród nich studenckich akty
wistów. Często czekają aż 
ktoś poprowadzi ich za rękę, 
skarżą się na brak opieki... A 
przecież dano już im dyplomy 
wyższych uczelni. Można więc 
oczekiwać od tych młodych 
większej aktywności i samo
dzielności.

Aby ułatwić młodej kadrze

Pod rozwagę MPK
Sprzedaż znaczków na legi

tymacje tramwajowe prowa
dzą placówki MPK i „Orbisu". 
Przy wydawaniu znaczków ko
nieczne są zaświadczenia bądź 
to z zakładów pracy, bądź od 
kierownictwa szkół. Wymaga 
to często straty wielu godzin 
— nie zawsze takie zaświad
czenie można załatwić od ręki.

stycznia br„ brygada 
„B” Oddziału Wsadu 
Aglomerowni nr II o- 

siągnęła największą wydaj
ność zmianową od chwili u- 
ruchomienia wydziału. W 
czasie zmiany przeładowano 
na wywrotnicach wagono
wych 332 wagony z rudą. U- 
znanie za ten rezultat należy 
się całemu zespołowi pracu
jącemu pod kierownictwem 
mistrza Adama Stokłosa. Wy
różnili się szczególnie nastę
pujący pracownicy: Mieczy
sław Paluch — maszynista 
wywrotnicy, Teofil Fira — o- 
perator urządzeń, Mieczysław 
Nowak — brygadzista.

Osiągnięcie tak dużej wy
dajności, bardzo sprawna 
praca brygady, zasługuje na 
szczególnie wysoką notę gdyż 
miało to miejsce w czasie 
poważnego spiętrzenia do
staw surowców do huty (ostre 
mrozy). Pełne wykorzystanie 
wagonów PKP 
wówczas zadanie nr 1 całej 
załogi huty.

inżynieryjnej zaasymilowanie 
zaktywizowanie się w no

wym środowisku — ZF ZMS 
OR NOT reaktywowały Ko

ło Młodych Inżynierów. Pro
ponuje się im żywszy udział 
w pracy ZMS. I to taki który 
pozwalałby na wykorzysta
nie zdobytej na studiach wie
dzy.

Istnieje konieczność zwięk
szenia kadry lektorskiej na 
potrzeby masowego szkolenia, 
rozwinięcia ruchu racjonali
zatorskiego wśród młodzieży. 
Duże pole do popisu mogą 
.nreć w realizacji tych zadań 
młodzi inżynierowie.

Tow. Jan Małek
I sekretarzem KZ w Pionie TM
21 bm. odbyło się plenum 

organizacji partyjnej Pionu 
Głównego Mechanika, w któ
rym udział wzięli również I 
sekretarz KF partii w hucie 
tow. Tadeusz Wachowski oraz 
sekretarz KF tow. Marian 
Najduchowski. Celem plenum 
było przedyskutowanie i za
twierdzenie programu utere- 
nowienia uchwały V Zjazdu 
w’ organizacjach wydziało
wych tego Pionu.

W ' związku z wyborem do
tychczasowego I śekretarza 
KZ PZPR w Pionie Główne-

go Mechanika tow. Edwarda 
Cisowskiego na przewodni
czącego Rady Robotniczej 
HiL, dokonano wyborów no
wego I sekretarza KZ. któ
rym został tow. Jan Małek, 
członek egzekutywy KF oraz 
dotychczasowy Sekretarz or
ganizacji partyjnej 
Warto przypomnieć,
Jan Małek pracuje w 
TM od r. 1952, pełniąc 
cześnie szereg funkcji 
ganizacji partyjnej. I 
tarzem POP w W-17 
ód r. 1961.

ZMS podjął — jako podsta
wowe zadanie — problem po
prawy jakości produkcji. W 
realizacji zetemesowskiego 
programu młoda kadra może 
odegrać istotną rolę. Wiąże 
się to przecież z jej ambicja
mi zawodowymi...

Pierwszą próbą zorganizo
wania tego środowiska było 
spotkanie młodych inżynie
rów z Zarządem Fabrycznym 
ZMS reprezentowanym przez 
wiceprzewodn. J. Zdradzisz* 
i B. Szczepkę i zarządem OR 
NOT, który reprezentował inż. 
Folfasiński. W spotkaniu tym 
wzięli udział dyrektorzy huty 
tow. B. Graszewski i tow. J. 
Olszowski. Powołano nowy 
zarząd koła. (now)
'/• ///• ///• //.'. ///. 4fZ. !//.

(Dokończenie ze ztr. 1) 
bowa grupa stażystów z na
szej huty. Kolejne zajęcie z 
tego cyklu odbyło się w Hu
cie im. Lenina w dniu 9 stycz
nia br. Wzięło w nim udział 
ok. 100 stażystów, którzy wy
słuchali referatu dyr. ekono
micznego HiL inż. mjr Stani
sława Snchońskicgo „Pro-

stanowiło

Cjd)
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Książki te znajdziesz w Biblio
tece Technicznej Budynek S, 
klatka C — III p.

Ekonomia polityczna, t. 1 Ka
pitalizm, t. II Socjalizm.

Dwutomowy podręcznik przy
stępny również dla nieekonomi- 
stów. Część 1 obejmuje: przed
miot ekonomii politycznej,- ana
lizę podstawowych kategorii e- 
konomicznych gospodarki kapi
talistycznej — - -adnicnia przy
czyn. metod i narzędzi inter
wencjonizmu państwowego o- 
raz problemy zacofania i dróg 
rozwoju krajów ekonomicznie 
nierozwiniętych.

Drugi tom omawia ekono
miczne problemy okresu przejś
ciowego od kapitalizmu do so
cjalizmu, problemy wzrostu go
spodarki socjalistycznej i plano
wania, rachunku ekonomiczne
go w skali ogólnospołecznej i w 
przedsiębiorstwie oraz niektóre 
problemy współpracy krajów 
socjalistycznych i współzawod-

Człowiek
świat

polityka
nictwa ekonomicznego między 
systemem kapitalistycznym i so
cjalistycznym.

Ekonomia polityczna. Zarys 
popularny. Wyd. 5.

Wznowienie -.opulamego opra
cowania zagadnień ekonomii po
litycznej w ujęciu marksistow
skim, przeznaczonego dla czy
telników bez przygotowania e- 
konomicznego. Praca składa się 
z pięciu części. W książce omó
wiono zakres ekonomii politycz
nej oraz 
stosunków 
czeństwach 
nych. charakterystykę prawidło
wości gospodarczych socjalizmu,

historyczny rozwój 
produkcji w społe- 

przedsocjalistycz-

W-17. 
że tow.

Pionie 
jedno- 
w or- 
sekre- 
był on

spotkali się w HiL

Przydałby się kiosk OZR

gram produkcyjny i perspek
tywy rozwoju HiL”. Następ
nie odbyło się zwiedzanie 
kombinatu.

16 bm. gościliśmy w hucie 
ponownie stażystów. Pro- 
grani, taki sam jak poprze
dnio. Kolejne zajęcia odbędą 
się w Hucie Łabędy i w In
stytucie Metalurgii Żelaza l 
Stali w Gliwicach (tutaj sta
żyści poznają zaplecze nauko
wo-badawcze hutnictwa i za
znajomią się z jego rolą w 
rozwiązywaniu zadań postępu 
technicznego).

Ostatnie spotkanie staży
stów odbędzie się w Szczaw
nicy, w sanatorium „Hutnik".

Nie ma chyba ani jednego 
pracownika w HiL, który nie 
odwiedził Centralnej Przy
chodni Specjalistycznej ZLZ. 
I na pewno każdy wie, że nie 
ma tam kiosku spożywczego. 
Apel-i prośba do - OZR-u W '

podano analizę gospodarki kapi
talistycznej, noruszono proble
matykę krajów słabo rozwinię
tych i przedstawiono podstawo
wy problem współczesności tzn. 
ekonomicznego współzawocinic- i 
twa między krajami socjaii- I 
stycznymi i wysoko rozwinięty- .'-1958 r. nie dały żadnych re
mi krajami kapitalistycznymi. | zultatów/ MOźesw 1969 roku

I

Z życia organizacji zwiqzkowej

„Karta długoletniego 
pracownika HiL"

Wyciąg narciarski dla hutników
Dużą atrakcję dla miłośników 

,,białego szaleństwa” stanowi 
własny wyciąg narciarski, zain

stalowany przez członków Klu
bu Narciarskiego Oddziału 
PTTK HiL w miejscowości Kli
kuszowa — Obidowa. Z wycią
gu korzystają główni« uczestni
cy szkółki narciarskiej, zorgani
zowanej dla pracowników naszei 
huty, którzy pragną nauczyć sic 
stylowo jeździć na nartach. 
Kurs t“- prowadzi znan» dzia
łacz turystyczny i świetny in
struktor narciarski inż. Roman 
Wielebnowski.

W najbliższym czasie urucho
miony zostanie drugi wyciąg. 
Zakupiono już silnik, a jego o- 
budowę oraz montaż wykona w 
czynie społecznym brygada 
młodzieżowa ZMS kol. Czyszczo
nia z P-65.

Bliższych informacji w spra
wie zapisu do szkółki narciar
skiej oraz, niedzielnych wycie
czek na narty udziela biuro Od
działu PTTK HiL. tel. 43-25.

Fot. T. Sękowski

W trakcie obecnej kampanii 
’prawozdaweeo-wyborezej wy- 
bierzemy również Zarząd Pra
cowniczej Kasy Zapomogowo 
Pożyczkowej. Przy okazji: czy 
wiecie, że nasza hutnicza kasa 
posiada aktualnie ok. 39 tys. 
członków, suma wkładów wyno
si 93,5 min złotych, w uh. roku 
udzielono 32,5 tys. pożyczek, któ
rych średnia, wysokość wynosiła 
3.699 zł?

Wiele troski i serdecznej u- 
wagi poświęca się u nas spra
wie prawidłowego wprowa
dzania do pracy nowo wstę
pujących. Wielka akcja wy
chowawcza pod hasłem ..Pier
wszy krok w pracy, to krok 
najważniejszy” trwa już pół
tora roku. Rezultaty jej są na 
pewno znaczne. Ale powstaje 
jednocześnie pytanie: dlacze
go r.asza organizacja związ
kowa nie podejmuje równole
gle starań i nie zwiększa w 
sposób istotny 
długoletnimi dobry
mi pracownikami HiL. ludźmi 
o największym stażu?

Otóż okazuje się, że zagadnie
nie to bynajmniej nie wymknę
ło się z pola uwagi. Myśli się o 
tym i przygotowuje — w poro
zumieniu z Komitetem Fabrycz
nym Partii zorganizowany sy
stem opieki nad długoletnimi, 
wykonującymi nienagannie swe 
obowiązki — pracownikami HiL. 
Chodzi o jeszcze mocniejsze 
związanie tych ludzi z zakładem, 
o roztoczenie nad nimi szczegól
nej opieki. Przygotowuje się — 
rodzaj karty długoletniego pra
cownika. Będzie to zestaw do
datkowych przywilejów, które 
wprowadzone zostaną do regu
laminu pracy HiL, a więc staną 
się obowiązującym dokumen
tem.

Co przewiduje wspomniana 
„Karta"? A więc przede wszy
stkim zaostrzenie przepisów 
o zwolnieniu z pracy długolet
niego, dobrego pracownika. 
Przyznanie pierwszeństwa w 
zakresie świadczeń socjalnych, 
bytowych, ochrony zdrowia. 
Krótko mówiąc — objęcie

wy-troskliwą opieką, co 
daje się szczególnie ważne 
wobec faktu „starzenia się” 
załogi, systematycznego wzro
stu jej stażu. Sprawami tymi 
zajmuje się specjalna komi
sja, która zostanie powołana 
w HiL z udziałem m. in. dy
rektora pracy i naczelnego le
karza ZLZ. -

OZR HiL postara się o zloka
lizowanie kiosku spożywczego 
w Centralnej Przychodni Le
karskiej. Ta szanowana przez 
załogę placówka na pewno ma 
duże doświadczenie w swej 
pracy nad zaopatrywaniem 
bądź co bądź ponad 30-tysięcz- 
nej rzeszy pracowników kom
binatu, ale z taką .Waha spra
wą nie może sobie jakoś pora
dzić.

Apel i jednocześnie prośba 
do kierownictwa. OZR-u. To
warzysze nie dajcie się długo 
prosić. Chcemy odpowiedzi na 
jedno pytanie: dlaczego nie 
zorganizujecie kiosku spo
żywczego w przychodni?

Wiadomo, że do lekarza 
trzeba niejednokrotnie czekać 
nawet po 4 godziny od same
go rana, a z pustym żołąd
kiem jest to tym. bardziej nie
miłe.

Prosimy o operatywne za
jęcie się tą sprawią, nie prze
kraczające zapewne możliwoś
ci OZR-u.’ Sz. M.

Wszystkim, którzy 
wzięli udział w pogrre. 
bie

ALEKSANDRY 
PODBYLSKIEJ 

oraz pospieszyli nam z 
serdeczną pomocą, a w 
szczególności Spółdziel
ni Inwalidów „Hutnik”, 
Radzie Zakładowej
Walcowni Zimnej Blach 
HiL, kolegom i sąsia

dom
gorąec podziękowania 

składa RODZINA.

opieki nad'

TABELA WYKONANIA 
ZADAŃ PRODUKCYJNYCH 
HIL DO DNIA 22 BM. WŁ. 

proc, planu 
ZMO — wyroby szamotowe 

wyroby zasadowe 
dolomit 
wapno 
wyroby smołowo-dolomit.

ZK — koks ogółem 
koks wielkopiecowy 
smoła 
benzol 
siarczan amonu

Aglomerownia nr 1 
Aglomerownia nr 2 
Wielkie Piece — surówka 
Wydz. Przerobu Żużla 

żużel granulowany 
żużel pienisty 
żużel kawałkowy 

Stalownia Martenowska 
Stalownia Konwertorowa 
Wydz. Wlewnic — wlewnice 
Wydz. Walcownie Wstępne 

kęsiska prod. surowa 
prod. gotowa 
kęsy prod. surowa 
prod. gotowa

Walcownia Slabing 
slaby prod. surbwa 
prod. gotowa

Walcownia Gorąca Blach 
prod. surowa 
pród. gotowa

Walcownia Drobna 
profile drobne prod. sur. 
prod. gotowa 
walcówka prod. surowa 
prod. gotowa

Walcownia Zimna Blach 
blacha czarna prod. sur. 
prod. gotowa

101
98
96 

107 
’ 96 
101 
100 
101 
103
98

100
101
99

84
74
58 

102 
104 
103

106
105
106
106

81
97.

07
101

100
95
97
93

101
100

blacha ocynk. prod. sur. 
prod. gotowa 
blacha ocynow. ogniowo 
prod. gotowa
blacha ocynow. elektrolit 
prod. gotowa 
taśma .

Wyd?. .Rur. Zgrzewanych 
rury prod. surowa 
prod, gotowa 
profile zimno gięte

Wydz. Odlewnie
prod. ogółem
stal elektryczna surowa 
odlewy staliwne 
odlewy żeliwne

Wydział W—3
wyroby kute ogółem 
odkuwki sw.ob. kute 
prod. ogółem 
konstrukcje stalowe 

Siłownia — energia eiektr. 
Stalownie HiL — stal ogółem

PRACOWALI DOBRZE

97
102
103
114
91
91

115

tys. ton stali, załoga Konwerto
rowej — ok. 2,7 tys. ton. Dos
konałe rezultaty osiągnęła zało
ga Walcowni Wstępnych. Plan 
produkcji kęsisk wykonany zo. 
stał w 105 proc, (nadwyżka wy
nosi ók. 7.3 tys. ton), plan pro
dukcji kęsów — w 106 proc, 
(nadwyżka ok. 3.4 tys. ton). Bar
dzo dobrze wywiązała się z za
dań załoga Walcowni Gorącej 
Blach: dostarczyła dodatkowo 
ok. 1,4 tys. ton blachy.

WYKONALI SWE ZADANIA. 
W 100 proc, wykonała plan za
łoga Walcowni Zimnej Blach (w 
blasze czarnej). -Dobrze spisała 
się też załoga Ocynkowni Blach,

110
104 _ _____ ________ „
85 która wykonała plan z nadwyż

ką ok. 130 ton blachy i załoga 
Ocynowni Ogniowej Blach (da
la ona dodatkowo ok. 130 ton 
blachy). Dobrze i równomiernie 
pracowała załoga Wydz. Rur 
Zgrzewanych. Jej rezultat, to 94 
km dodatkowo wyprodukowa
nych rur. Nie zawiodła załoga 
Wydz. Wlewnic. Wykonała plan 
w 103 proc., dostarcz.yła dodat
kowo ok. 230 ton wlewnic i os
przętu.

POZOSTALI W TYLE. Nie 
wykonała swych zadań załoga, 
Walcowni Slabing: jej niedobór 
zmiejszył się, ale nadal jest po
ważny. Nic wykonała też planu 
załoga Ocynowni Elektrolitycz
nej Blach, niedobór wynosi po
nad 509 ton.

POSTÓJ WAGONÓW PKP W 
HUCIE. Notujemy w tej dzie
dzinie poprawę, ale zdarzają się 
jeszcze przekroczenia limitu 
wynoszącego 11.1 godz. Oto jak 
kształtował ' - - -
wagonów 
bm. — 9,9 godz., 
godz.. 17 bm. — 
bm. — 10,5 godz., 
godz., 20 bm. — 
bm. — 11,1 godz.

88 
104
78
88

99
98

100
100
91

103

I 
RYTMICZNIE. Ostatnie dni sty
cznia charakteryzowały się bar
dzo mocnym 
Szereg 
bardzo 
swych 
wyżki . . . . . .
wykonała zadania załoga ZK. 
Osiągnęła ona. nadwyżkę wyno
szącą ponad 4 tys. ton koksu o- 
gółem. Dobrze spisały się za
łogi obu Aglomerowni: wykona
ły plan dając dodatkowo prawie 
3 tys. ton spieku. Równomierne 
tempo pracy utrzymały załogi 
Stalowni. Wykonały swe plany 
z nadwyżką — załoga Marteno- 
wskiej dała dodatkowo ok. 4,6

• tempem pracy, 
wydziałów pracowało 
dobrze gromadząc na 

kontach poważne nad- 
produkcyjne. W pełni

się średni nostój 
na terenie HiL: 15 

1« bm. — 6.3 
13 7 godz.. 18 
19 bm. — 13.4 
193 godz.., 21 

Ud)
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30 bm. fabryczna 
KONFERENCJA ZMS

Tadeusz Wachowski I sekretarz KF PZPR w HiL

Partia liczy na swoją młodzież
Zbliża się Wasza konferen

cja, drodzy młodzi Towa
rzysze. Jest to wydarzenie 

w życiu organizacji; jest to o- 
kazja 
glądu 
pracy.

Wy.

do gruntownego prze- 
waszej dotychczasowej

Piece. 
A są 
wy-

HiL,

młodzież zetemesowska 
huty, stanowicie największą 
robotniczą organizację w 
kraju. Blisko 5 tysięcy człon
ków ZMS, to już pokaźna ar
mia, zdolna do odegrania 
pierwszoplano«-ei roli w życiu 
młodzieży kombinatu. Macie 
do spełnienia poważne zadania 
w codziennym rytmie pracy 
naszej huty. A potrzeby są z 
każdym dniem większe. Tym
czasem «• niektórych wydzia
łach obejmujecie swym dzia
łaniem zbyt mały odsetek 
młodzieży. Ot. choćby Aglo
merownia, Wielkie 
Stalownia Martenowska. 
to przecież podstawo«’e 
działy huty...

Organizacja partyjna 
Komitet Fabryczny — z u«-a- 
gą śledzą Waszą działalność. 
Staramy się stwarzać jak naj
lepszą atmosferę dla prowa
dzonej przez ZMS pracy. 
Szczególnie interesują nas 1- 
deowo-wychowawcze poczy
nania waszego Związku. Zgo
dnie z uchwałami V Zjazdu, 
ZMS stanowi podstawową ba
zę rekrutacyjną nowych człon
ków partii. Myśmy zresztą w 
HiL taką zasadę przyjęli 
znacznie wcześniej. Uważamy, 
że jedyna droga do partii, ja
ką ma przed sobą młody ro
botnik czy inżynier, prowadzi 
przez organizację młodzieżo
wą.

Ubiegły rok zakończył się 
dla Was sukcesem. Rekomen
dowaliście 280 swych aktywi
stów do PZPR. Byli to głównie 
robotnicy. Liczby te świadczą

Jakość produkcji w centrum uwagi
Byłoby w 

przesadą.Byłoby yy pewnym stopniu 
przesadą, pisząc o zagad
nieniu jakości produkcji i 

w ogóle jakości, silić się na 
uzasadnienie «’agi tego bez
dyskusyjnego problemu. Dziś 
nikt nie k«’estionuje jego nad
rzędności.

Jesteśmy wszyscy zgodni w 
stwierdzeniu, że w ogólnym 
pojęciu, wysoko jakościowa 
produkcja determinować bę
dzie pozycję i miejsce naszej 
gospodarki przemysło«'ej na 
arenie międzynarodowej.

Zachodzi w takim razie py
tanie, jak rozumieć zarysowu
jącą się niezgodność między 
naszą produkcją odbiegającą 
w swej jakości od postawio
nych jej wymogów, a tym wy
żej przytoczonym, teoretycz
nym przekonaniem?

Na tę okoliczność — myśląc 
e hucie — można podać wiele 
przyczyn, które moglibyśmy 
naz«-ać od nas niezależnymi 
(jakość surowców’, niedosko
nały park maszynowy itp.).

Bez większego ryzyka moż
na jednak stwierdzić, że w 
ogromnej mierze poprawa sta
nu jakości leży w możliwo
ściach załóg pracowniczych.

W moim przekonaniu pro
blem tkwi w nawarstwionych 
— dziś już nierealnych — 
przyzwyczajeniach i nawy
kach, w negowaniu tego, co 
nowe, a jeszcze nie sprawdzo
ne i w końcu w nie zawsze 
skutecznie działających, zgod
nie ze «’spólczesnymi potrze
bami — bodźcach material
nych.

W tej sytuacji wydaje się 
być niezmiernie ważne, aby 
oprócz bogatych programów 
techniczno - organizacyjnych 
zmierzających do poprawy ja
kości — prowadzono niezbęd
ną działalność w kierunku 
zmiany tradycyjnych poglą
dów naszych załóg na sprawy 
produkcji.

Wychodząc naprzeciw tym 
zadaniom fabryczna organiza- 

o wyraźnej poprawie pracy 
ideowo-politycznej w ZMS. 
Powinniście jednak pamiętać 
o odpowiedzialności, jaka spa
da na Związek. Uzyskując nie
mal wyłączne prawo kierowa
nia do partii młodych, decy
dujecie o jej przyszłym obli
czu. Dlatego oczekujemy, że 
rekomendować będziecie w 
szeregi partii ludzi głęboko 
zaangażowanych. żarliwych, 
ideowych patriotów. Ludzi o 
rzetelnej «’iedzy politycznej. 
A najlepszym sprawdzianem 
posta«- jest codzienne angażo
wanie się w życie zakładu i w 
pracę polityczną.

Naszą organizację młodzieżo
wą cechuje stałe i dynamicz
ne, można powiedzieć niestru
dzone poszuki«-anie coraz to 
nowych form, podejmowanie 
nowych inicjatyw. Szczególnie 
nas eieszy, że są to inicjaty
wy wychodzące naprzeciw po
trzebom czasu. I że zjazdowe 
uchwały potwierdzają słusz
ność kierunków, które w co
dziennej pracy podejmujecie.

Najciekawszą i nową w ska
li kraju inicjatywą jest podję
cie przez was problematyki 
jakości produkcji. To najważ
niejsza sprawa dla naszego 
kombinatu. Brygady Pracy 
Socjalistycznej, w których 
tworzeniu wasz udział jest za
sadniczy. mają istotny wpływ 
na wykonanie zadań gospo
darczych. Staracie się organi
zować ruch racjonalizatorski. 
To ważne zagadnienie. Powin
niście poświęcić mu więcej u- 
wagi. Osiągnięcia w tym kie
runku nie są jeszcze na miarę 
naszej huty. A przecież kto 
jak kto, jeśli nie ZMS, powi
nien najwięcej uwagi poświę
cić przyswajaniu młodzieży 
nowej techniki.

Idzie zresztą nie tylko o 

cja ZMS opracowała swój 
program określający udział 
młodzieży w zakresie popra
wy jakości.

Elementami tego programu 
są następujące przedsięwzię
cia:

— Szeroka działalność wyja- 
śniająco-szkoleniowa polecająca 
na pokazywania skutków tech
niczno-ekonomicznych i wpły
wa pracy posiezeęólnych wy
działów i stanowisk z łańcucha 
ciąga hutniczego, na jakość pro
dukcji finalnej.

— Powoływanie młodzieżo
wych brygad jakościowych w 
jednostkach produkcyjnych, 

ROMAN BRĄGIEL 
Przewodniczący ZF ZMS

Z konferencji sprawozdawczych ZMS

duże zaufanieDobra praca,
na agregatach i stanowiskach fnp. 
piec martenowski, konwertor, 
pomost hali reilewnietej, mo
stek waleownietr itp.) w wv- 
działaeh: P-58, P-55, P-68, P-65. 
P-61, i F-62.

— Ukierunkowanie ruchu 
brygadowego socjalistycznego 
współzawodnictwa pracy na za
gadnienia jakościowe.

— Preferowanie w 
Turnieju Młodych 
Techniki, jakościowej 
racjonalizatorskiej.

Powyższy program 
rżeń jakościowych, 
swych wymiernych 
produkcyjnych, posiada ogro
mną wartość wychowawcza, 
«wnikająca z odpowiedzialno
ści za «-ykonanie podjętych 
przez młodzież.. określonych 
ważnych dla huty i kraju za
dań produkcyjnych, z samo
dzielności w rozwiązywaniu 
trudnych problemów natury 
produkcyjnej.

JOZEF ZDRADZISZ 
wiccprzew. ZF ZMS 

ramach 
Mistrzów 
tematyki

zamie- 
prócz 

założeń

sprawy racjonalizacji w zna
czeniu technicznym. Waszą 
ambicją powinno być unowo
cześnianie jak i — w pewnym 
sensie — racjonalizowanie, w 
myśl zasad marksistowskiej 
ideologii, każdej dziedziny 
życia, z którą się stykacie, 
wnoszenie własnego, osobiste
go doświadczenia. Na tym 
przecież zasadza się po6tęp 
społeczny.

Aby sprostać rosnącym zadaniom
P>za dotychczas podejmowa

nymi przez Zarząd Fabrycz
ny ZMS inicjatywami, 

które nadal będziemy rozwi
jać, przewidujemy po kampa
nii sprawozdawczej podjąć, 
lub nieco inaczej spojrzeć na 
niektóre problemy naszej pra
cy.

Sprawa pierwsza — to pro
paganda. Chcemy z proble
mami, którymi zajmuje się 
ZMS dotrzeć do wszystkich 
pracowników kombinatu, a 
nawet wyjść z nimi poza hu
tę. Przy pomocy propagandy 
wizualnej prowadzonej ęb o- 
parciu o nowoczesne, estetycz-

formy plastyczne chcemy 
pracowników

ne
zainteresować
HiL naszą działalnością i o- 
siągnięciami. Tworzymy klub 
korespondentów, będziemy re
dagować własną audycję ra
diowęzłową. na wzór „Popo
łudnia z młodością”...

Inicjatywy produkcyjne 
podporządkujemy poprawie 
jakości. Pisze o tym szerzej 
J. Zdradzisz. Uchwały V Zjaz
du, które zwracają szczególną

Z 4.435 członków ZMS — 
38 proc, to młodzi robotni
cy. W ZMS pracuje 788 
młodych członków i kan
dydatów partii.

W różnych formach szko
lenia ideowo-politycznego 
wzięło udział w 1968 r. 
3423 członków ZMS.

Mimo nienajłatwiejszych wa
runków, potrafił. ZMS w Za
kładzie Remontów Hutniczych 
HPR wytworzyć odpowiedni 
klimat i zdobyć dla swej dzia
łalności zaufanie młodzieży i 
kierownictwa. Ta licząca 426 

członków organ:zacja, podjęła w 
swej pracy najważniejsze dla 
zakładu sprawy. To z inicjaty
wy ZMS powstały brygady spe
cjalistyczne. a nrzez opiekę nad 
stażystami zmniejsza się fluk
tuację załogi.

Dyskusja na konferencji 
sprawozdawczej, która odbyła 
się 18 bm. koncentrowała się 
głównie wokół spraw wycho
wawczego oddziaływania na 
młodzież. Zarówno przez szko
lenia i lektoraty, które powin
ny być prowadzone na każdym 
zebraniu — co proponował tow. 
Cupak, jak i przez pracę kul
turalną i sportową.. przez właś
ciwe zagospodarowanie wolne-

Komitetu Fabrycz-

I jeszcze jeden z proble
mów, które postawił V Zjazd 
PZPR. Wobec skracania czasu 
pracy istnieje konieczność 
prawidłowego zagospodarowa
nia wolnych dni, których co
raz «-ięcej będą mieli robot
nicy. To, co «• tym zakresie 
dotychczas robicie — to dtfżo. 
Ale potrzeby są coraz «-iek- 
sze. Musicie podjąć takie 
działanie, które zapewniałoby 
pełniejsze wykorzystanie wol
nego czasu na aktywny wy
poczynek. na kulturalny i fi
zyczny roz«'ój młodzieży.

Za parę dni odbędzie się 
wasza konferencja. Z tej oka
zji życzę Wam w ¡mieniu or
ganizacji partyjnej Huty im. 
Ienina i 
nego — owocnych obrad, po
myślnej realizacji śmiałych i- 
nicjatyw. Partia liczy na Wasz 
zapał i ofiamoć, na W’asz pa
triotyzm i zaangażowanie. 
Wierzę, że zaufaniu temu 
sprostacie.

uwagę na sprawy polepszania 
produkcji, przez jej unowo
cześnianie, modernizację itd. 
zobowiązują nas do takiego 
stawiania spraw. Nowo pow
stałe, przy udziale OR NOT 
Koło Młodych Inżynierów, 
również tym zagadnieniom po
święci najwięcej uwagi. We 
współzawodnictwie pracy 
chcemy położyć główny nacisk 
na tworzenie ,.stanowisk do
brej roboty”. Aspektem wy
chowawczym będzie samokon
trola produkcji w najlepszych 
brygadach. Nową sprawą bę
dzie współzawodnictwo o ty
tuł „Najlepszego w Zawodzie”, 

którym chcemy objąć pracu
jących w zawodach rzemieśl
niczych...

Za najistotniejsze zadanie w 
pracy wewnątrz organizacyj
nej uważamy zwiększenie od
powiedzialności i samodziel
ności w podejmowaniu i rea
lizacji inicjatyw zarządów za
kładowych. Będzie się to mo
gło dokonać przez zwiększenie 
liczby aktywu w tych zarzą
dach. Jeśli w Zarządzie Fa
brycznym zgrupowaliśmy już 
odpowiednią grupę poważne
go, zaangażowanego aktywu, 
który pracuje w naszych ko
misjach problemowych. to 
wzmożenie pracy z aktywem 
wydziałowym jest sprawą 
najpilniejszą. Uważamy, że 
będzie to gwarantem dalszego 
rozwoju naszej fabrycznej or
ganizacji.

go czasu. Doceniając rangę 
go problemu ZZ objął patro
nat nad praca «wychowawczą 
«’ hotelach praco«’niczych. Mó- 
«’iono również w dyskusji o 
potrzebie «’spółpracy z dozo
rem technicznym oraz o ko
nieczności podniesienia rangi 
ZMS «’ kolektywach zmiano- 
wych.

W konferencji ‘wzięli udział 
liczni przedstawiciele POP. do
zoru, związków zawodowych z 
kier, zakładu inż. Radwańskim, 
sekretarzem KZ tow. Chełmee- 
k;m i przew. RZ tow. Gaw
likiem.

Zabierając głos w dwskusji 
przew. ZF ZMS tow. Brągiel, 
podkreślił, że prawidłowy roz
wój 7.MS w HPR ' 
kiem dobrej pracy 
iiizacji.

Po konferencji 
nowopowstały zespół gitarowy,

jest wyni- 
całej orga-

występował

„ZADANIE ORGANIZACJI MŁODZIEŻOWYCH 
POLEGA NA TYM, ABY POCZUCIE KRYTYCYZMU 
MŁODZIEŻY PRZEOBRAŻAĆ W DZIAŁANIA SPO
ŁECZNE, SŁUŻĄCE KSZTAŁTOWANIU SOCJALIS
TYCZNYCH STOSUNKÓW MIĘDZYLUDZKICH”.

Władysław Gomułka
HHM

Jego brygada posiada tytuł 
BPS, a pięciu jej członków w 
przeddzień V Zjazdu, wraz ze 
swym mistrzem wstąpiło do 
PZPR. Czesiaw mówi: „Wcze
śniej nosiłem się z zamiarem 
wstąpienia do partii. Ale woła
łem trochę poczekać. W tym 
czasie rozmawiałem z kolegami 
z pracy, wyjaśniałem im polity
kę PZPR... Dlatego wstąpiło nas 
pięciu... Było to wielkie święto 
w brygadzie". Dodajmy, że zżył 
się z nia od lat. Zaczął pracę ja
ko ślusarz. Praca remontowców 
jest bardzo ciężka, ale dzięki 
dobrej organizacji pracy, dzięki 
właściwej atmosferze, pracuje 
im się dobrze. Gdyby jeszcze by
ło mniej awarii, a więcej lu
dzi...

Jako prezes CSHH tow. Idzik 
interesuje sie przede wszys’k:m 
działalnością ZMS w hotelach.

(now)

Spotkanie z ambasadorem ZRA

Jeden z delegatów
Delegatem ZK na konferencję 

ZMS jest tow. CZESŁAW IDZIK, 
W „cywilu” — mistrz brygady 
remontów wentylacji i CO, w 
ZMS znany jako przewodniczą
cy Centralnego Samorządu Ho
teli Hutniczych.,

Przeciw agresji!
Na zaproszenie ZMS przybył do Krakowa ambasador Zje

dnoczonej Republiki Arabskiej AMIN MAHMOUD 
SAMI. W hucie podejmowała go załoga ZMO. Witano 

przedstawiciela dalekiego Egiptu gorącymi oklaskami 
i okrzykami: „Precz z agresją Izraela”, „Niech żyje pokój”.

Serdeczność okazana ambasadorowi narodu, który psdł 
niedawno ofiarą agresji, jest zrozumiała. Wszak wiemy 
dobrze, co znaczy nacjonalistyczny napastnik. Nasz naród 
ma własne tragiczne doświadczenia. Przeraża, że tak łatwo 
obywatele państwa Izrael przyswoili sobie metody swych 
niedawnych oprawców — hitlerowskich Niemiec.

Rok 1956. Jednostki izraelskie były forpocztą anglo-fran- 
cuskich agresorów, która była odpowiedzią na decyzję rzą
du Egiptu znacjonaliz.ov.ania Kanału Sueskiego. Wtedy to 
zdecydowana postawa krajów socjalistycznych pozwoliła 
odeprzeć napastników. Ambandor przypomniał, że polscy

piloci pierwsi pomogli uruchomić normalną żeglugę. Nasza 
pomoc dla ZRA trwa nie od dziś...

Zbrojna konfrontacja ze światem arabskim, to tylko jeden 
element nacjonalistycznej polityki Izraela. Najeźdźcy słaniają 
sobie za cel — wyprzeć lub zniszczyć. Znamy z naszej historii 
argumenty o rzekomej wyższości kulturalnej grabieżców i nie
zbędnej ..przestrzeni życiowej”. Świeżo mamy w pamięci pa
cyfikacje Zamojszczyzny, obozy koncentracyjne...

Zebrani na wiecu hutnicy uchwalają rezolucję solidarno
ściową. Dziewczęta wręczają Gościowi kwiaty... Arabowie — 
ambasador Egiptu i tłumacz — Jordańczyk — dr Hamar- 
neh — nie ukrywają wzruszenia. Obywateli zwaśnionych 
niegdyś państw arabskich połączyła «’spoina sprawa..«

Światowy imperializm, wykorzystując syjonistycznych 
szowinistów pragnął stanąć w poprzek drogom postępu. 
Cóż znaczy dla nich życie, gdy idzie o naftę. Historia lubi 
jednak płatać figle. „Przemyślany” atak na postepo«’e kra
je arabskie, zmierzający do obalenia „sympatyzujących” 
z komunizmem rządów, przyniósł wzrost solidarności. Spo
wodował wyraźniejszą orientację na lewo.

Z zainteresowaniem oglądają arabscy goście naszą hutę. 
Ogrom polskiego kombinatu, jego wielka moc produkcyjna 
cieszy ich. Wszak siła przyjaciół, to także i nasza siła ..

S. NOWAKOWSKI 
F. RATKOWSKI
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Miliony złotych ng ochronę wóc

I to jest walka o nasze zdrowie

ścieków w wy- 
zakładach i wy-

S padają kartki z kalenda
rza i zmieniają się pory 
roku, lecz batalia wyto

czona przez naszą hutę o czys
tość Wisły trwa niezmiennie. 
Może to dziwnie brzmieć bę
dzie dla tych wszystkich, któ
rzy w hucie widzą jedynie wi
nowajcę, lecz niech przemówią 
fakty. Powołany w kombina
cie pion ds ochrony atmosfe
ry, wód i walki z hałasem ma 
już wyniki na swoim koncie.
ZACZYNAJĄC OD SPRAW 

TRUDNYCH
Nasz krakowski kombinat 

znajduje się obecnie w czo
łówce polskich hut poszuku
jących rozwiązań w zakresie 
ochrony wód i ścieków. Trze
ba oczywiście operować kon
kretami, jako że czas już na 
nie po okresie rozmysłów i 
przyrzeczeń. Plan ochrony wód 
i ścieków w roku dopiero co 
zakończonym obejmował po
prawę gospodarki ściekowej w 
wydziałach szczególnie rzutu
jących na jakość ścieków od
prowadzanych z huty, to jest 
w ZK. ZMO. Walcowni Zim
nej i Wydziale Wodnym. 
Pierwszym zadaniem było za
bezpieczenie 
mienionych 
działach.

W ZK był 
lizacji na skrzyżowaniu dróg, 
co pozwoliło wyeliminować 
przecieki ze ścieków fenolo
wych do ścieków przemysło
wych huty. W ZMO chodziło o 
wyeliminowanie nadmiernej 
utlenialności ścieków, inaczej 
mówiąc dużego zużywania tle
nu z wody do procesów samo
oczyszczania się, co zubaża 
następnie wodę, w której go
rzej może być z życiem biolo
gicznym, rybami itd. W tym 
celu wykonany został szczel
ny obieg ługów posulfito
wych, stosowanych jako lepi
szcze przy wyrobach ognio
trwałych. W Walcowni Zimnej 
wykonano dodatkową instala
cję umożliwiającą wychwyty
wanie smarów i olepów. Rów
nocześnie prace te były wstę
pem do projektowanej budo
wy w hucie stacji oczyszcza
nia ścieków emulsyjnych, któ
rej dokumentacja ma powstać 
w wyniku badań aktualnie 
prowadzonych.

POTRZEBA 
SPRZYMIERZEŃCÓW

Zatrzymajmy 
przy tej 
Wiadomo.
muszą być przeprowadzone i

to remont kana-

się chwilę 
ostatniej sprawie, 
iż badania takie

Najwięcej uciechy mają 
dzieci. Od pierwszej chwi
li. gdy przed loka! Klubj 

ZBoWiD Huty im. Lenina za
jechał z hukiem potężny czołg 
JS-3, weteran ostatniej wojny, 
wóz jest dosłownie oblegany 
przez dziatwę. Pełno jej wokół 
czcłgu. pełno też na stalowym 
korpusie kolosa. „Inicjatywa” 
poszła nawet tak daleko, że o- 
twarto jakimś sposobem właz 
i zaczęło się kręcenie lufą 
działa. Niebezpieczne to igra
szki, ale ogromra uciechę 
dzieci z nabytku jak: wzboga
cił dzielnicę, można zrozu
mieć...

Czcłg-pomnik umieszczony 
został na betonowej podstawie 
i stanowić będzie trwały ele
ment dekoracyjny Klubu 
ZBoWiD. a zarazem jeden z 
eksponatów coraz 
rozwijającego się 
broni z czasów ostatniej woj
ny. Dzięki życzliwemu popar
ciu goszczącego niedawno w 

bardziej 
muzeum

że dobrych wzorów raczej nie 
ma za wiele, albo wcale. Lai
ka jednak dziwi dość długi 
okres wstępnych prac poprze
dzających budowę tego nie
zbędnego obiektu. Mamy prze
cież przednie mózgi naukowe, 
mamy fachowców praktyków 
i są kredyty na ochronę wód 
przyznane hucie w sumie 350 
min zł. Czy jednak nie da się 
przyspieszyć okresu badań 1 
opracowania dokumentacji? 
Sprawa niebłaha i niecierpią- 
ca zwłoki, co w hucie ogólnie 
znajduje zrozumienie. Gdyby 
jeszcze znaleźli się sprzymie
rzeńcy z zewnątrz... To pod 
adresem Hydrosanu w Gliwi
cach. Może szybciej błękitne 
niebo przejrzałoby się w czy
stej wodzie Wisły.

Również bardzo ważnym u- 
bieglorocznym przedsięwzię
ciem było uszczelnienie obiegu 
zamkniętego oczyszczalni ga
zu wielkopiecowego wykonane 
przez dwa Wydziały 
Wodny oraz Gazowy, 
odczyściło Wisłę. W 
równi I rozwiązano 
osadnika

HiL — 
I to też

Aglome- 
problem 

w okresie zimy.
zostało wykonane, co 
na rzeczywiste działa- 
p rzec i w pladze stano- 

newo- 
Pion

To już 
wskazuje 
nie huty 
wiąeej produkt uboczny 
ezesneści i techniki. Pion EO 
prowadził działalność w jeszcze 
innym klerunkn, a było nim e- 
widenejonoyi-anie wszystkich u- 
rządzeń do oczyszczania ścieków 
i założenie dla nich... kartotek. 
Było to przekroczeniem progu 
dzielącego od uporządkowania 
eksploatacji tych urządzeń oraz 
korekty norm jakości ścieków 
dla poszczególnych wydziałów. 
Wynikiem porządkowania — już 
widocznym jest zmniejszenie się 
kar, które huta musiala ongiś 
płacie. Obecnie jeszcze nie wia
domo. ezy za rek ubiegły bę
dzie jakaś kara (w r. SS poszło 
na to 11 min zł). Różnica!

i

i

i 
i

Trzeci kierunek pracy pio
nu EO w ub. r. zmierzał do 
poprawy technologii istnieją
cych oczyszczalni ścieków oraz 
przygotowania danych dla no
wych oczyszczalni.

I

CO PRZYNIESIE TEN ROK?
Plan tegoroczny przewiduje 

m. in. zmianę obiegu otwarte
go Walcowni Gorących na o- 
bieg zamknięty kosztem 120 
min zł, co pozwoli na zmniej
szenie ilości ścieków do Wisły 
o około 7 tys. m sześć, na 
godz. i na zmniejszenie 
zanieczyszczenia. W 
zwiększona zostanie wydaj
ność oczyszczalni biologicznej 

ich 
ZK

W Klubie ZBoWiD HiL

Spotkanie z rencistami 
Gościmy „czterech pancernych

Zygmunta 
władz 
dla

Po!- 
w

hucie gen. bron:
Berlinga oraz władz MON, 
czołg uzyskał dla dzielnicy 
Zarząd Fabryczny ZBoWiD w 
HiL na czele z niestrudzonym 
jego prezesem tow. Antonim 
Dałkowskim. Uroczyste prze
kazanie wozu bojowego przez 
przedstawicieli Wojska 
skiego odbędzie się dziś, 
sobotę, o godzinie 12.

W klubie ZBoWiD HiL od
było się ostatnio uroczyste 
spotkanie z członkami organi
zacji — rencistami i emery
tami. Wszystkim wręczono — 
taka już wytworzyła się tra
dycja — skromne, noworoczne 
upominki. Piękny zwyczaj, 
tylko pogratulować Zarządowi 
tej miłej inicjatywy, świad
czącej o zachowywaniu p a- 
mięci tych, którzy odeszli 
już na zasłużony odpoczynek.

Wśród gości naszych 
ZBoWiD-ców była też grupa 
..pancernych” z kapitanem Ju
lianem Grzcsińskim na czele. 
To załoga czołgu. Przywieźli 
poiazd do Nowej Huty, usta
wili go na postumencie. Odja
da. zabierając z sobą wymon
towany silnik, który się je
szcze Wcisku przyda. Miłych 
pancerniaków powitano bar
dzo serdecznie (tak to już jest 
zawsze w wojskowym gronie'.. 
Wspomnieniom nie było koń
ca. Dowiedzieliśmy się. że 
czołg JS-3, to i eden z na jcięż
szych wozów bojowych będą
cych na wyposażeniu Armii

o- 
w

się 
się

•
dwukrotnie. W ZMO wykona
ny będzie układ czyszczenia 
ścieków spod pieca Dolomi- 
town.i II. O połowę zmniejszy 
się zanieczyszczenie ścieków 
powiększeniem osadnika w 
biegu chłodzenia wlewnic 
Stalowni Martenowskiej.

Nasza huta rozbudowuje 
i można byłoby obawiać 
wzrostu jej wpływu na wo
dy i ścieki. Jednak przeciw
działanie budzi optymistyczne 
nadzieje na wręcz odwrotne 
zjawisko — poprawę. Te na
dzieje są już zupełnie realne i 
nawet materializują się bez 
przerwy. (I. Koz.)

Cenne zobowiązania elektryków
Na cześć zbliżającego się ju

bileuszu 50-lecia Stowarzy
szenia Elektryków Polskich 
i 15-lecia zakładowego Koła 

SEP w HiL członkowie wydzia
łowych kół podjęli szereg cen
nych zobowiązań. I tak: Koło 
przy Wydziale Wlewnic (najlicz
niejsze) — zobowiązało się do 
objęcia stałej opieki w zakresie 
konserwacji i remontów insta
lacji elektrycznych w schroni
sku PTTK HiL w Sromowcach 
Niżnych.

Drugie zobowiązanie tego koła 
to likwidacja troleji i zastoso
wanie wózków kablowych na 
dwu suwnicach w Wydziale 
Wlewnic.

Koło przy P-55 podjęło się 
przebudować jedną suwnicę w 
swoim wydziale, natomiast do 
10-Ciu suwnic transportowych i 
lejniczych zastosować typizację 
aparatury dźwigowej.

SEP-owcy z W-3 zobowiązali 
się zradiofonizować uroczystości 
dożynkowe br. w podopiecznej 
wsi Wierzbna, w ramach tegoż 
zobowiązania — urządzić choin
kę noworoczna dla szkoły nr 81 
W Nowej Hucie.

W P-40 członkowie SEP prze
szkolą 15 operatorów obsługują
cych urządzenia elektrowciągów 
w hali namiarowej w. pieca nr. 
5. bal nagrzewnic oraz oddziału 
rozlewania. Szkolenie to ma na 
eelu przygotowanie operatorów 
do egzaminu uprawniającego do 
obsługi tych urządzeń. Ponadto 
opracują założenia projektowe 
do wymiany aparatury importo
wej na krajowa do suwnicy lej- 
niczej.

Zobowiązanie koła w ZK to ’ 
zorganizowanie punktu informa- i 
cji technicznej dla potrzeb bran- ! 
żv elektrycznej ZK. Będzie on ■ 
obejmował: normy, przepisy.!

Radzieckiej i Wojska Polskie
go w czasie II wojny świato
wej. Waży 43 tony. Moc sil
nika — ok. 590 koni mecha
nicznych. Uzbrojenie, to działo 
kalibru 12.2 cm i jeden kara
bin maszynowy. Obsługa skła
da się z 4 ludzi.

Caołg. który otrzymaliśmy 
przeszedł szlak bojowej chwa
ły Ludowego Wojska Polskie
go. brał udział w zwycięskich 
bitwach pancernych (świadczą 
o tym odkryte pod lakierem 
„karby” — oznaki zniszczo
nych pojazdów wroga). Był też 
poważnie uszkodzony w wal-

Wręczenie nowych legity- 
niaucji.

Konferencja Samorządu Ro
botniczego w Pionie TE po
święcona była przyjęciu pla
nu techniczno - ekonomicznego 

wydziałów na rok 1969. Obrady 
otworzył sekretarz propagandy 
KZ PZPR tow. J. Kopeć zaś u- 
dział wzięli również: dyrektor 
naczelny HiL mgr inż. Bohdan 
Kolom yjski, sekretarz Rady Ro
botniczej HiL mgr T. Bloda i 
całe kierownictwo Pionu TE.

Omówienia zagadnień produk- 
cyjno-ekonomicznych dokonał

OOOOOOOOOCOCOOOOOOOOOOOOOĆOOÓÓOOOCOCO 'O c
! W ZDK HiL

KILKA CYFR

i

W r. 1968 Dom Kultury 
Huty im. Lenina zorganizował 
około 420 spotkań oświato
wych, dla blisko 21 tys. słu
chaczy. Z 72 różnego rodzaju 
kursów korzystało 2340 osób. 
W 550 imprezach rozrywko- 

katalogi, prospekty. warunki 
techniczne wytwórców, biulety
ny informacyjne Elektroprojek- 
tu i ciekawe czasopisma tech
niczne.

Wszystkie w/w zobowiązania 
będą wykonane w terminie do 
końca br. a ponadto zobowiąza
nia te — podjęte dla uczczenia 
obu rocznic 50-lecia SEP i 15- 
lecia koła w HiL — wpisywane 
są do ksiąg pamiątkowych obie
gających sztafeta wszystkie wy
działy huty. (kp)

i

Kradzieżom w szatniach
można zapobiec

w łaściwie powinien to być 
artykuł dyskusyjny. To 
znaczy zapoczątkowują

cy wypowiedzi naszych Czy
telników. pracujących w kom
binacie na temat, który prag
nę poruszyć. Temat, niestety, 
z gatunku wstydliwych. Albo
wiem przykra to rzecz mówić 
o kradzieżach dokonywanych 
wewnątrz kombinatu, choćby 
jedynie w szatniach. Niestety 
również w szatniach giną rze
czy, tym razem stanowiące o- 
sobistą własność pracowni
ków. Jeśli trzeba przyjąć, iż 
obcych ludzi, buszujących po 
terenie huty nie ma w zasa
dzie. to wniosek nasuwa się 
sam. Bardzo przykry. A może 
nawet nie jeden, lecz co naj
mniej dwa?

Szatnie w naszej hucie moż
na z obserwacji — podzielić na 
dwie kategorie’ wyodrębnione i 

Załoga czołgu wśród ZBoWiD-ców huty. W środku kpt. 
Julian Grzesiński. Fot. J. Podlecki

ęe. Jego bliższą jństorię wo
jenną, otrzymamy niebawem 
od żołnierzy, spisaną w kro
nice walk.

Podczas spotkania była rów
nież mowa o dokonaniach i o 
planach na przyszłość naszej 
prężnej organizacji ZBoWiD. 
O licznych czynach społecz
nych jej członków. Najlepszy 
przykład, to kucie — mimo 20- 
stopniowego mrozu — wyko
pu pod fundament i następnie 
betonowanie. Ochotników n’e 
zabrakło. Urządzenie klubu i 
świetne wyposażenie go! Zor
ganizowanie wystawy pamią
tek wojennych, która przeo
brazi się w muzeum broni. 
Zorganizowanie cyklu spotkań 
(także z młodzieżą szkolną), 
prelekcji, rajdów i wycieczek 
na pola bitwy zarówno regu
larnego Wojska Polskiego jak 
i oddziałów partyzanckich.

Podkreślić należy, że fa
bryczna organizacja ZBoWiD 
HiL bardzo szybko powiększa

Z obrad KSR w Pionie TE

Kurs na postęp techniczny
główny energetyk HiL nigr inż. 
Z. C rntfenwski. Koreferat w i- 
miemu Komisji Rady Robotni
czej i SEP przedstawił mgr inż. 
M. Tomczyk.

Jakie zadania stoją przed 
załogą elektroenergetyczną w 

wych uczestniczyło ponad 193 
tys. osób, a 47 wystaw zwie
dziło około 140 tys. mieszkań
ców Nowej Huty i pracowni
ków kombinatu.

Biblioteka na koniec roku 
liczyła 6.177 czytelników, przy 
63.626 ilości tomów.

W ub. roku pracowało
ZDK HiL 37 amatorskich zes
połów artystycznych, skupia
jących blisko 900 członków.

Dane te dotyczą wszystkich 
placówek Domu Kultury.

PANORAMA POLITYCZNA
To nazwa cyklu spotkań z 

działaczami politycznymi, spo
łecznymi itp. przewidzianego 
w marcu bież, roku z okazji 
25 rocznicy PRL. Spotkania, 
które trwać będą kilka dni, 
obejmą zagadnienie „Polska w 
święcie, wczoraj, dziś, jutro”. 
Będą to prelekcje, filmy, wy
stępy zespołów. Obecnie opra
cowywany jest program no
wego, a z pewnością bardzo 
interesującego cyklu w ZDK 
HiL.

mające warunki do rzeczywiste
go zabezpieczenia odzieży oraz 
drobnych rzeczy pracowników i 
szatnie — prowizorki, nie ma
jące wszystkich warunków (tych 
jest mało, ale są jeszcze), jak 
np. w W-25, gdzie przez szatnię 
trzeba przechodzić. Nb. zostanie 
ona zlikwidowana po zaadapto
waniu lepszego pomieszczenia na 
ten cel. Należałoby myśleć, 
zgodnie z logiką, iż gros kra
dzieży przypada na szatnie nie 
mające najlepszych warunków. 
A tym czasem wcale tak nie 
jest,' jak wykazują kontrole 
przeprowadzane przez Dział So
cjalny IBL. W ostatnich miesią
cach najwięcej kradzieży rze
czy osobistych z szatni zdarzyło 
się w ZK, w Walcowni Gorącej. 
Walcowni Zimnej, Walcowniach 
Wstępnych, Walcowni Drobnej, 
Aglomerowni I, a także w ZMO. 
Są to wydziały mające na ogół 
dobre warunki w szatniach. Co 
można więc wywnioskować z 
tej sytuacji?

stanu 500-osobowe-

na ostatnim spotk3- 
relacjonuję — o-j-

swe szeregi. Wartki nurt dzia
łalności zjednuje jej bowiem 
ciągle nowych sympatyków 
spośród grona kombatantów i 
więźniów hitlerowskich obo
zów zagłady. Liczy aktualnie 
ok. 350 członków, a w planie 
na najbliższy okres f kłada o- 
siągnięcie 
go.

Właśnie 
niu, które 
było się wręczenie legityma
cji i odznak ZBoWiD-skich 
nowym członkom, m. in. Zofii 
Majcherczyk. 
Mieczysławowi 
Lechosławowi 
wi, Józefowi
Zdzisławowi Łojkowi, Janowi 
Piotrowskiemu, Marianowi 
Jurkowi, Janowi Mieleckiemu, 
Eugeniuszowi Brożkowi.

Józefie Góra. 
Kozłowskiemu, 
Szymonowicm- 

Bagińskiemu,

W czasie spotkania przygry
wał ZBoWiD-com zespół 
„Kiks” z ZDK stwarzając mi
ły nastrój. (jd)

I

po-.t-ęu
pracy, 

technicznego 
zrealizowaniu 

:a cześć V Zjazdu 
cnież niełatwe do

I

bieżącym roku? — Na to pyta
nie szczegółowej odpowiedzi u- 
ciziei ł główny energetyk huty. 
Przedstawił en na wstępie ®- 
siągnręcia załogi TE w ubiegłym 
roku, który był rokiem wyjąt
kowo trudnym, gdyż szereg no- 
wrch ofektów i r eh ►
urządzeń elektroener«-’)'—znych 
weszło do eksploa‘acii wrmaga- 
’noej dodatkowo dużego wysił- 
' u całei załogi. Plan techniczno- 
' konomiczny za ub. rok został 
wysoko przekroczone. Wywią
zanie się z tak odpowiedzialnych 
zadań, możliwe było dzięki wy- 
trtonej pracy i mcb:liza'*ji ca- 
lej załogi Pionu TE oraz szero
ko rozwiniętemu współzawod- 

wynalazczośei i 
a szcze- 

zobowią- 
Partii.
wykona

nia nrzez załogę TE są zadania 
nakreślone planem technicznc- 
ekonomicznym na rok bieżący. 
Ważn'ejsze ’ obiekty. które 
wejdą do eksploatacji w bieżą
cym roku to: Walcownia Taśm, 
dwa obiegi zamknięte Walcowni 
Gorących Nr 1 i Nr 2 oraz wie
le innych urządzeń elektroener
getycznych. Przyjęcie do eks
ploatacji nowych obiektów prze
mysłowych i wykonanie w 
1969 r. zwiększonych zadań pro
dukcyjnych w porównaniu z ro
kiem ubiegłym, wymagać będzie 
wysiłku ca’ej załogi Pionu.

Inż. PIOTR MALINOWSKI 
Korespondent

F

Przede wszystkim to, iż mu
szą być ściśle przestrzegane 
wszystkie przepisy obowiązu
jące w szatniach. W pierwszej 
linii zamykanie ich. gdy do 
nich wchodzić się nie musi. 
Nie może zdarzać się. że szat
nię zostawiono bez opieki, 
choć jest szatniarz, bo posłano 
go np. w charakterze gońca po 
coś. Można sądzić, iż nawet 
szatniarz czuwający nad dwu 
szatniami na dwu piętrach 
będzie dostateczną opieką dla 
mienia pozostawionego przez 
pracowników na okres godzin 
pracy, jeśli nie opuści on swo
jej pracy dla innej, nie wyni
kającej bezpośrednio z jego o- 
bowiązków. To już zależy od 
organizacji pracy w wydzia
le.

Również zabezpieczenie szat
ni należy do wydziału, jeśli 
idzie o zamki, kłódki itd. Spra
wy obejmujące zabezpieczenie 
szatni, zostały uregulowane 
odpowiednimi zarządzeniami 
Dyrekcji HiL i teraz trzeba 
tylko ich przestrzegać w mak
symalnym stopniu.

Mężna się zastanawiać, co je
szcze więcej zrobić <ila zabezpie
czenia rzeczy pozostawianych w 
szatniach w czasie nracy. Odpo
wiedź nasuwa się sama: działać 
wychowawczo. To zadanie dla 
kierownictw wydziałowych, or
ganizacji społecznych. Zdarza się 
przecież, iż sprawca drobnej 
kradzieży bardziej obawia się 
wstydu wobec kolegów i ich 
reakcji, niż nawet sankcji kar
nych. W niektórych wypadkach 
jednak tego wstydu dopiero 
trzeba nauczyć anonimowego 
z razu przestępcę, lub kandyda
ta na złodzieja, by nie dopuścić 
do zakorzenienia się w nim nie
bezpiecznego nawyku. Niebez- 

I niecznego i dla pokrzywdzonych 
i dla samego sprawcy. Dlatego 

I praca wychowawcza, to pierw- 
szy i zasadniczy środek zapo
biegawczy przeciw kradzieżom 
we własnym środowisku. Tylko 
samo to środowisko może się 
obronić najskuteczniej. gdy 
praktycznie sprawca wydaie sit 
nieuchwytny, jako .¡eden „inny" 
pośród setek członków całej u- 
czciwej załogi.

Napisałem na wstępie, iż 
można wysnuć z faktu zaist
nienia kradzieży w szatni nie 
tylko jeden wniosek, lecz na
wet dwa. Pierwszy, że w gro
nie załogi znalazł się ktoś nie
uczciwy, lub drugi równie smu
tny, że kradzież została... sfin
gowana dla uzyskania odszko
dowania. Cóż, również prze- 
stępstwó. choć może się ko
muś wydawać, że to nie to sa
mo, co kradzież. Taki czyn 
również nosi znamiona prze
stępstwa i także jest karal
ny. Oba te rodzaje przestępstw 
muszą zostać wyeliminowane 
bez reszty, a do tego trzeba 
wspólnego przeciwdziałania 
całych załóg. Łk.
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Bokserzy liderem
Pięściarze Hutnika rozpoczęli 

niezwykle pomyślnie drugą 
rundę mistrzostw ekstraklasy. 
Wygrali bardzo trudne, wyjaz
dowe spotkanie z BBTS w 
Bielsku i przy równoczesnej 
porażce Legii z Błękitnymi w 
Kielcach, objęli prowadzenie w 
tabeli.

Zwycięstwo w Bielsku to suk
ces znacznie większy niż moż- 
naby sądzić, porównując loka
ty Hutnika i BBTS w tabeli 
ligowej. Ostatni raz nowohuccy 
pięściarze wygrali w Bielsku, 
gdy walczyli w II lidze. Ile to 
już lat temu? Siedem, osiem? 
Obecnie udało im się nawiązać 
do, tamtego sukcesu. I to w nie
łatwych warunkach. Prawie 
wszystkie zespoły I-ligowe przy
gotowywały się do inauguracji 
drugiej rundy mistrzostw na 
obozach kondycyjno-szkolenio- 
wych. Hutnik miał trudności z 
wynajęciem odpowiedniego o- 
biektu i na obóz bokserzy wy
jechali dopiero teraz, do meczu 
w Bielsku. Tym większe uzna
nie należy się trenerowi Olej
niczakowi, za to, że zdołał tak 
dobrze przygotować swa dru
żynę do meczu.

To właśnie świetne przygoto
wanie pozwoliło pięściarzom 
Hutnika zniwelować atuty, ja
kie ich przeciwnikom dawał 
własny ring, własna publicz
ność i... gospodarscy sędziowie.

Kilka słów o każdym z 10 
pojedynków. W muszej Zalej- 
ski zastosował bardzo mądrą 
taktykę w pojedynku z mło
dym Gąsiorkiem i wygrał.

W koguciej Karyś powinien 
na dobrą sprawę wygrać i to 
przed czasem ze Zgodą. Po 
jmiiiiiiimiiiiiiHimiminiM«

30 stycznia, o godz. 9 w bu
dynku Prezydium DRN Nowa 
Huta odbędzie się kolejna Sesja 
DRN. Główny temat to zapew
nienie bezpieczeństwa obywateli 
i porządku publicznego w dziel
nicy.

SZKOLENIA
DLA PRACOWNIKÓW NZG
Od 1 grudnia ub. roku w 

rest. „Arkadia" prowadzone są 
szkolenia dla załogi Nowohuc
kich Zakładów Gastronomicz
nych. Kurs trwać będzie 3 mie
siące, po czym zorganizowane 
zostanie następne szkolenie, dla 
innych pracowników NZG.

Instruktorami są: Roman So
cha. Antoni Bystroń i Bronisław 
Skowron. Odpowiedzialny: kie
rownik „Arkadii" Jan Kowal.

NOWA HUTA LICZY BLISKO 
15« TYS. MIESZKAŃCÓW
Jak wykazują statystyki, z 

końcem grudnia 1968 r. dzielni
ca nasza liczyła 149.960 miesz
kańców. w tym 129 tys. zamel
dowanych na pobvt stały. W 
tej ostatniej liczbie — 63.500 to 
mężczyźni. Natomiast na po
byt czasowy zameldowanych 
jest w Nowej Hucie 17.335 męż
czyzn, kobiet tylko 3.625.

W ciągu roku 1968 dzielnica 
nasza wzbogaciła się o 6.874 o- 
aób, w tym 4.402 — to płeć
„brzydka”. W sumie jest więc 
ona nadal przeważająca...

WZRASTA LICZBA 
SAMOCHODÓW i MOTOCTKI.I

W ub. roku poważnie wzrosła 
liczba posiadaczv pojazdów me
chanicznych. Przybyło 670 sa
mochodów (prywatnych) oraz 
456 motocykli. Łącznie, pod ko
niec grudnia, w Nowe' Hucie 
zarejestrowanych było 2832, sa
mochodów oraz 4.110 motocvkli.

(bg)

jednym z ciosów Karysia bielsz- 
czanin był zamroczony ale sę
dzia go nie liczył. Po następ
nym sędzia rozpoczął liczenie 
ale przerwał je gong. Sędzio
wie wypunktowali zwycięstwo 
Zgody.

W piórkowej Zurakowski był 
wyraźnie lepszy od silnego i 
debrze wyszkolonego boksera 
jakim jest Zięba. Pod koniec 
walki bielszczanin zupełnie o- 
padł z sił. Wygrał Zurakow
ski.

W lekkiej Monie* nie uląkł 
się sławy Jarosza, okresami go
nił go wręcz po ringu. Otrzy
mał jednak dwa problematycz
ne napomnienia. Werdykt koń
cowy niesłychanie rozbieżny. 
Jeden sędzia przyznał zwycię
stwo Monicy, drugi przyznał 
zwycięstwo jednym punktem 
Jaroszowi a trzeci widział miaż
dżące zwycięstwo bielszczanina 
różnicą aż 5 punktów. Wszyst
ko to niezbyt pochlebnie świad
czy przede wszystkim o pozio
mie sędziowania.

W lekkopółśredniej Drucis 
w pierwszej rundzie boksował 
dobrze, w drugiej Modrzakow- 
ski trafił go w żołądek i no- 
wohucianin wyraźnie osłabł.

W półśredniej Rogala trafił 
na bardzo dobrze usposobione
go b. mistrza olimpijskiego 
Kasprzyka. W pierwszej run
dzie wypełnił swój plan. W 
drugiej Kasprzyk jednak trafił 
swym potężnym ciosem i sę
dzia przerwał walkę.

W lekkośredniej olbrzymią 
niespodzianką sprawił Cegła. 
Rutyniarz Hajek był bezradny. 
Został zasypany seriami pre

cyzyjnych ciosów, nie umiał 
znaleźć żadnej odpowiedzi na 
urozmaicony, efektowny atak 
r.owohucianina. Cegła wygrał 
walkę w imponującym stylu. 
W klasyfikacji. prowadzonej 
przez ..Przegląd Sportowy” Ce
gła znalazł się po występie w 
Bielsku na czele kategorii lek
kopółśredniej.

W średniej Skałka stoczył 
bardzo dobry pojedynek ze 
wschodzącą gwiazdą — Kicką, 
zakończony wynikiem remiso
wym. Warto dodać, że Skałka, 
podobnie jak Rogala. stanął 
cio meczu po uciążliwej podró
ży z Cetniewa, gdzie obaj prze
bywają na obozie kadry.

W półciężkiej Słewakiewie« 
boksował jak za swych najlep
szych lat. Jego przeciwnik — 
silny jak tur. Pigoń — był 
dwukrotnie liczony. Drugim 
razem to liczenie trwało co 
najmniej 20 sekund.

W ciężkiej Dragan przeżywał 
nieprzyjemny moment w dru
giej rundzie. ..Nadział się" na 
cios Barana, był liczony. Ale 
w końcówce zrewanżował się 
swemu przeciwnikowi z dużą 
nawiązką.

AZS I POLONIA W-WA 
GOŚĆMI KOSZYKARZY 

SPARTY
Rozpoczyna się druga runda' 

rozgrywek o mistrzostwo I li
gi koszykówki mężczyzn. Zes
pół Sparty grać będzie u siebie 
z drużynami warszawskimi: 
AZS i Polonią. W sobotę 25 
stycznia o godzinie 19.00 w hali 
Wandy spotkanie Sparta — AZS 
a w niedzielę o 18.00 — Sparta 
— Polonia.

Koszykarze nowohuccy — jak 
nas informuje kierownik sekcji 
p. Kazimierz Rudnik — przy
gotowywali się do drugiej run
dy mistrzostw na miejscu, w 
Nowej Hucie. Ze względu na 
brak urlopów, zwolnień z pra
cy — zorganizowano tzw. obóz 
dochodzący. Drużyna trenowa
ła dwa razy dziennie w hali 
Wandy. Koszykarze byli rów
nież w Zakopanem, gdzie roze
grali dwa treningowe spotkania 
z przebywającą tara na obozie 
krakowską Wisłą.

Do meczu z warszawskimi 
zespołami Sparta przystąpi 
więc nieźle przygotowana, w 
pełnym składzie, łącznie z Pa
nasiewiczem, który w pierw
szej rundzie nie mógł grać 
(złamanie ręki). A jaki będzie 
końcowy rezultat? Zobaczymy 
w hali Wandy.

PIŁKA RĘCZNA
Żeńska drużyna Wandy wy

stąpiła ostatnio na międzyna
rodowym turnieju piłki ręcz
nej w Budapeszcie. Nowohu- 
cianki przegrały z reprezenta
cją juniorek Budapesztu i z 
drugą reprezentacją Węgier. 
Wygrały natomiast z juniorka
mi Berlina.

W Krakowie, w spotkaniach 
turnieju zimowego o puchar 
KOZPR Wanda przegrała nie
znacznie z Cracovią i wygrała 
wysoko z Clcpardią.

♦
W turnieju zespołów męskich 

o puchar przewodniczącego 
KKKFiT uczestniczą 4 zespoły: 
AZS Kraków. Zwierzyniecki, 
Hutnik i MKS MDK Tarnów. 
W pierwszej rundzie Hutnik 
przegrał z I-ligowym AZS 14:30, 
przegrał z Ii-ligowym MKS 
Tarnów 20.23 i wygrał ze Zwie
rzynieckim (również II liga) 
28:21. W pierwszym spotkaniu 
rundy rewanżowej nowohucia- 
nie wygrali z MKS Tarnów 
28:21. W najbliższą sobotę i nie
dzielę Hutnik wystąpi na tur
nieju we Wrocławiu a 1 i 2 
lutego grać będzie ostatnie 
spotkania turnieju o puchar 
przewodniczącego KKKFiT.

ZEBRANIA 
SPRAWOZDAWCZE 

W HUTNIKU
Ostatnie plenarne posiedzenie 

zarządu Hutnika z udziałem 
kierowników sekcji, poświęco
ne było omówieniu przygotowań 
do walnych zebrań sekcji i klu
bu oraz sprawom budżetowym. 
Walne zebrania w sekcjach bę
dą miały charakter sprawoz

dawczy, nowych wyborów' w 
tym roku przeprowadzać się nie 
będzie. Tym niemniej jest to 
doskonała okazja do uzupeł
nienia składu kierownictw sek
cji, dokooptowania nowych 
działaczy, których przecież w 
większości sekcji ciągle braku
je. Nowych działaczy trzeba 
szukać wszędzie ale przede 
wszystkim w wydziałach opie
kuńczych poszczególnych sekcji.

Analiza wykonania budżetu 
za rok ubiegły oraz prelimina
rza na rok 1969 wykazuje, że 
dochody klubu, świadczenia na 
jego rzecz nie nadążają za wy
datkami, które rosną wraz z 
ciągłym rozwojem sekcji. Po
szczególne zespoły, drużyny, 
doskonalą swój poziom sporto
wy, awansują do wyższych klas, 
przybywa tych zespołów. Roz
budowuje się obiekty sportowe. 
Powstało lodowisko, rośnie ha
la, realizowany jest szeroki plan 
renowacji j rozbudowy innych 
obiektów na stadionie na Su
chych Stawach. Wszystko to 
Pociąga za sobą coraz większe 
wydatki.

Oprócz dochodów z imprez 
sportowych Hutnik ma i inne 
źródła dochodów. M. in. świad
czenia załogi kombinatu. Świad
czenia te nie rosną jednak w raz 
z rozwojem klubu. Temat ten 
wart jest dyskusji.

KOSZYKARZE GOSZCZĄ 
WISŁĘ IB

Koszykarze Hutnika utrzymu
ją pozycję przodownika ligi o- 
kręgowej. W ub. tygodniu wy
grali z rezerwą I-ligowej Ko

rony 62:53 (28:34). Najwięcej 
punktów zdobyli: Paleta 16, 
Ciesielski 13, Baran 12.

W sobotę 25 stycznia Hutnik 
grać będzie w własnej sali (o- 
siedle Stalowe) z Wisłą Ib. Po
czątek meczu o godzinie 17.36.

Zimowa spartakiada PPB HiL
W roku bież, przypada 56 

rocznica powstania Polskiego 
Związku Narciarskiego: dla 
uczczenia tego jubileuszu, a 
także realizując hasło „Szu
kamy nowych terenów nar
ciarskich" — PPB HiL orga
nizuje w styczniu i w lutym 
Dr. wielką masową imprezę 
narciarską, II Zimową Spar
takiadę Przedsiębiorstwa 
Przemysłowego Budowy Huty 
im. Lenina.

Zawody rozgrywane są na 
stokach Kudłonia w miejsco
wości Lubomierz (pasmo 
Gorców) w czterech konku
rencjach: bieg patrolowy,
slalom gigant, bieg zjazdowy, 
slalom specjalny. Przewiduje 
się udział we wszystkich kon
kurencjach ponad 500 zawod
ników i zawodniczek (w ro
ku ubiegłym startowało 320 
zawodników). Zawody roz-

KOSZYKARKI JADĄ 
DO CARBO I POLONII
Koszykarki Hutnika wyjeż

dżają na Śląsk na dwa kolej
ne spotkania o mistrzostwo II 
ligi. W sobotę 25 stycznia grać 
będą w Gliwicach z Carbo a w 
niedzielę z Polonią w Bytomiu. 
Najbliższe przeciwniczki ko- 
szykarek Hutnika to ścisła czo
łówka. Tym niemniej w ostat
nim tygodniu oba śląskie zes
poły przegrały ze Śląskiem w 
Tarnowskich Górach. W każdym 
razie r.owohucianki czekają w 
tym tygodniu dwa bardzo trud
ne spotkania.

---- •----
HUTNIK — GKS KATOWICE 

W I LIDZE SIATKÓWKI
26 stycznia w hali Wandy •- 

glądać będziemy spotkanie siat
kówki mężczyzn o mistrzostwo 
I ligi Hutnik — GKS Katowi
ce. Początek o godzinie 11.66. 
Za tydzień 1 i 2 lutego, rów
nież w hali Wandy, dojdzie do 
niezwykle emocjonujących Po
jedynków siatkarzy Hutnika z 
warszawskimi zespołami AZS 
AWF i Legią. Sądzimy, że do 
tej pory siatkarze Hutnika ,,o- 
trząsną się” po niepowodze
niach, jakie ostatnio były iełl 
udziałem i że n* spotkania ze 
swymi głównymi rywalami 
zmobilizują wszystkie siły.

Niepowodzenia siatkarzy Hut
nika to obok porażki z Gwar
dią we. Wrocławiu, ostatnia 
przegrana z LZS Mazowsze.

grywane są w dwóch kategc. 
riach wiekowych, oddzielnie 
dla kobiet i mężczyzn.

Swym skromnym udziałem 
w uroczystościach 50-lecia 
PZN, PPB HiL pragnie za
apelować do innych dużych 
przedsiębiorstw, mających 
podobne możliwości o zre
zygnowanie z tradycyjnego 
szlaku zakopiańskiego i orga
nizowanie zimowych zawo
dów, a także wycieczek, do 
pięknych Gorców i Beski
dów.

Pierwszą konkurencja zimo
wej spartakiady PPB HiL był 
rozegrany na stokach Kudłania
— bieg patrolowy na dystansie 
5 km. W trakcie biegu zawod
nicy musieli wykonać 3 punkto
wane próby sprawnościowe: 
strzelanie z kbks do sylwetek 
oraz dwie próby zręcznościowe. 
Pomimo dużego mrozu do bie
gu wystartowało ponad 90 za
wodników, z których najmłod
szy liczył 12 lat, a najs'.arszy
— 6#. Na starcie stawały nieje
dnokrotnie całe rodziny Piękna 
słoneczna pogoda i uroki Gor
ców wynagrodziły trudy biegu. 
W oczekiwaniu na pierwszych 
zawodników na mecie. liczni 
kibice korzystali z wyciągu 
narciarskiego oraz z bezpłatnej 
nauki jazdy na nartach. Baro
bus wydawał doskonały bigos 
i herbatę.

Przebieg zawodów był bar
dzo sprawny. Wprowadzono 
ciekawe i bardzo pożyteczne 
nowum, Postanowiono miano
wicie wykorzystać autobusy 
oczekujące bezczynnie na 
parkingu, na zorganizowanie 
wycieczek do Krakowa dla 
miejscowej młodzieży. Pierw
szym autobusem pojechały 
dzieci ze szkoły podstawowej 
w Rzekach. Zwiedziły zabyt
ki Krakowa oraz Nową Hu
tę. Oprócz autobusu, PPB 
HiL zapewniło też swym 
gościom tanie obiady w sto
łówce pracowniczej, przewod
nika PTTK oraz pilota w o- 
sobie sekretarki Rady Zakła
dowej. Wdzięczność dzieci 
murowana.

Przy okazji warto zaapelo
wać do innych przedsię
biorstw o podjęcie podobnej 
akcji: niech autobusy nie sto
ją bezczynnie na parkingach, 
niech chociaż w najskrom
niejszej mierze korzystają z 
nich wiejskie dzieci! (jd)

*.AAAAAAAA.AAMAAAÁAAáAAAAAAaAAAAAAAAAAAAAAAAMAá>

Czy Nowa Huta będzie miała mistrzów?
Coraz więcej 
miejsc zabaw
W ub. roku, w czynie spo

łecznym w resorcie Wydziału 
Oświaty wybudowano szereg 
obiektów dla najmłodszych, 
placów zabaw, boisk sporto
wych, świetlic. M. in. urządzo
no 3 boiska osiedlowe do 
siatkówki w os.: Kolorowym, 
Zgody (przy szkole nr 86), 
Krakowiaków oraz przygotowa
no teren pod budowę podobne
go we wsi Krzeslawice obiek
tu. Rozpoczęto również budo
wę dwóch ogródków jordanow
skich w os. Kalinowym i Wa- 
dowie.

W ramach prac społecznych 
urządzono ponadto dwa osie
dlowe boiska do koszykówki w 
os. Handlowym i Kolorowym 
(przy szkole nr 103). Wykonano 
remonty pomieszczeń na świet
lice dziecięce w osiedlach: Sło
neczne, Jagiellońskie. Stalowe,

Urocze, Szklane Domy, Koloro
we i Na Wzgórzach. Rozpoczę
to remont w osiedlu Ogrodo
wym i Sportowym.

Dużo zrobiono dla młodzieży 
szkolnej. Naprawa i remonty o- 
grodzeń przy budynkach szkol
nych, uzupełnienie sprzętu 
szkolnego, rozpoczęcie budowy 
dwóch ogródków geograficz
nych w szkołach nr 103 i 115 
— to tylko niektóre efekty prac 
w tym zakresie. Ponadto do
konano konserwacji ogrodzeń 
przy przedszkolach, jak rów
nież niektórych ogródkach jor
danowskich. W tych ostatneh. 
a także w placach zabaw odno
wiono szereg urządzeń zabawo
wych.

Dla najmłodszych przepro
wadzono remont basenu kąpie
lowego w os. Kolorowym. o- 
birkt ten otrzymał także zaple
cze gospodarcze.

Także w bież. roku planuje 
się budowę nowych obiektów 
zabawowych, sportowych, szcze
gólnie w najmłodszych osie
dlach dzielnicy, (bg)

ramach szkółki nad utalentowa
nymi łyżwiarzami, którzy z cza
sem mogliby godnie reprezento
wać Nową Hutę w tej dziedzi
nie sportu.

Na uroczyste otwarcie sztucz
nego lodowiska obok władz ofi
cjalnych. przybyli tłumnie mie
szkańcy Nowej Huty. Władze 
miejskie reprezentowali tow. 
J. Garlicki i tow. E. Góra, No
wej Huty tow. tow. T. Wachow
ski. J. Stefanik oraz działacze 
oświatowi i sportowi. Po krót-

Dobrze spędziły czas dzieci pracowników HiL
na zimowiskach

Jak już informowaliśmy. Ra
da Zakładowa HiL i Dział 
Socjalny zorganizowały 

wzorem lat ubiegłych, zimo
wiska d'a dzieci pracowników 
HiL. Te miłe, zimowe wczasy 
trwały po 10 dni. Urządzono 
je w trzech punktach: w Po
rąbce. w Sidzinie oraz w Sro
mowcach (tutaj zorganizowano 
szkółkę narciarską). Nie udało 
się niestety — ze względu na 
remont — wykorzystać na zi
mowisko szkoły w Piwnicznej, 
a szkoda, gdvż warunki były
by tutaj wyśmienite.

Akcja wczasów zimowych 
miało być objętych, jak pla
nowano. 290 dzieci, w wieku 
od 10 do 15 łat. Tego zamie-

rżenia nie udało się jednak 
dotrzymać, wyjechało tylko 
274 dzieci. Zabrakło chętnych. 
Mimo przekonywań i notatki 
w „Głosie", mimo propago
wania tej jakże zdrowej fo-- 
my wypoczynku dla dzieci, nie 
udało się obsadzić wszystkich 
miejsc. Myślę, że nie bez 
wpływu były też ostre mrozy, 
które zniechęciły niejedną 
mamę do wysiania swych po
ciech.

Wizytacja we wszystkich 
placówkach wypadła jak naj
bardziej pozytywnie. Dzieci 
były zadowolone, pełne rado
ści i zarazem uznania dla per
sonelu wychowawczego oraz 
gospodarczego, który nie

szczędził wysiłków, aby zimo
wy wypoczynek wypadł bar
dzo dobrze. W Sromowcach o- 
piekę nad szkółką narciarską 
sprawowali: wychowawca, le
karz i instruktor narciarski.

Śniegu było wszędzie pod 
dostatkiem co umożliwiło 
dzieciom pełne wyżycie się na 
sankach i nartach. Jedynie 
duże mrozy przeszkodziły nie
co sportowym zapędom, ale r.a 
to już nie było rady. Atrak
cyjnie powitały dzieci nowy 
rok, bawiły się na imprezach 
i balach. Dopisały również za
jęcia świetlicowe, a to przede 
wszystkim dzięki wyposażeniu 
placówek w dużą ilość sprzętu 
i gier.

krótko mówiąc: ocena tego
rocznych zimowisk jest wy
soka. Dzieci dziękują za na
szym pośrednictwem za wszy
stkie przygotowane dla nich 
atrakcje. (jd)

Patrząc na nowo otwarte o- 
biekty sztucznego lodowiska 
w Nowej Hucie nasuwa sic 

pytanie: czy i kiedy będziemy 
mieli swoich mistrzów w jeź
dzić na lodzie? Pytanie nie jest 
pozbawione podstaw, bowiem 
powstają doskonałe warunki do 
wszechstronnych treningów, za
równo w zimie jak i w lecie. 
Jeszcze niewiele ośrodków miej
skich w Polsce może się po
chwalić tego rodzaju obiektem, 
który stwarza wszelkie podsta
wy do systematycznych ćwiczeń 
oraz przygotowania nowego na
rybku łyżwiarskiego.

Sport masowy to zdrowie za
łogi i o tym dobrze wiedzą wła
dze kombinatu, robiąc wszystko, 
aby stworzyć jak najdogodniej
sze warunki do uprawiania 
sportu. Lodowisko jest tylko 
jednym z przykładów.

Piękny i nowoczesny obiekt 
oddany oficjalnie w ub. nie
dzielę do użytku całego społe
czeństwa winien prowadzić jak 
najszerszą propagandę i to nie 
tylko wśród młodych, ale i do
rosłych (szczególnie pracowni
ków huty). Jeśli idzie o mło
dych. to tutaj należałoby po
myśleć o specjalnej opiece w

Huty.

Młodzi łyżwiarze Polski przed pokaaomi.

kim przemówieniu prze w. Rady 
Zakładowej HiL, uroczystego 
przecięcia wstęgi dokonał I se
kretarz KF tow. T. Wachowski. 
Młodzi sportowcy wręczając 
kwiaty podziękowali za tak 
piękny obiekt, prosząc jedno
cześnie o „dach nad głową”, 
czyli o pokrycie lodowiska da
chem, co zresztą będzie zreali
zowane w najbliższym czasie.

Po części oficjalnej odbyły się 
pokazy iazdy na lodzie mistrzów 
Polski P. Poremskiej i P. Szczy- 
py. wicemistrzów w tańcach na 
lodzie E. Kołodziej i T. Góry. 
Szczególnie miły był występ 
młodej, bo liczącej 8 lat łyż- 
wiarki Nowej Huty — Bożenki 
Olecz.ko. która zebrała wiele 
braw.

Tekst i zdjęcia: 
JANUSZ PODLECKI
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W organizacji partyjnej Wydz. Rur

Własny program działania 
na podstawie uchwały V Zjazdu
Zanim powstanie 

blok mieszkalny.Zanim powstanie wielki 
blok mieszkalny, trzeba 
go najpierw zaplanować, 

a następnie zaprojektować z 
najdrobniejszymi szczegółami. 
Z kolei następuje sama budo
wa. W ten sposób w jednym 
gmachu łączą się myśli, ini
cjatywa i twórczy wysiłek 
setek ludzi. To najprostsze 
porównanie nasuwa się w 
trakcie rozmów w wydzia
łach huty na temat utereno- 
wienia uchwały V Zjazdu. 
Tylko, że w tym wypadku 
chodzi nie tylko o wzniesie
nie jednego domu, lecz tysię
cy, o dalszy rozwój gospo
darczy kraju, o wzrost sił 
kryjących się w partii i w ca. 
łvm narodzie. Tak dzień po 
dniu wzrastają nowe wartoś
ci ideowe i ekonomiczne, pro
dukcyjne. których podłożem 
stała sie uchwała V Zjazdu. 
W produkcji staje sie to od- 
razu wymierne i dotykalne.

Myliłby się ten, kto sądzić 
chciałby. iż wprowadzanie w 
życie uchwały przebiega w spo
sób podobny w wydziałach hu
ty. Linia i cel ten sam. ale 
sposoby są zróżnicowane indy
widualnymi propozycjami, myś
lami. osobistym podejściem do

Czyn godny
naśladownictwa

Od dawna bliską i bardzo 
sympatyczną współpracę 
utrzymują nowohuckie 

szkoły: Technikum Budowla
ne i Zasadnicza Szkoła Bu
dowlana im. gen. Karola 
Świerczewskiego z Zasadniczą 
Szkoła Budowlaną KZB. Przy 
życzliwej akceptacji dyrektora 
Technikum Budowlanego i 
ZSB mgr Stanisława Szczy
gielskiego i z pomocą kierow
nika warsztatów Stanisława 
Moskały, pod fachowym o- 
kiem nauczycieli Józefa Zie
mianina i Tadeusza Hanisza 
— uczniowie klas malarskich 
wymalowali w czasie zimo
wych ferii wszystkie sale lek
cyjne w zaprzyjaźnionej szko
le. Wartość tych robót, prze
prowadzonych bardzo szybko i 
solidnie, wyraża się kwotą 11 
tys. złotych. Zaoszczędzone 
środki będzie mogła Zasadni
cza Szkoła Budowlana 
Os. Urocze, przeznaczyć 
ne cele.

Grono pedagogiczne 
dzież wyrażają za 
pośrednictwem gorące po
dziękowanie zaprzyjaźnionym 
szkołom za piękny czyn 
społeczny, który je
szcze bardziej zccmentuje ist
niejącą współpracę. (jil)

KZB. 
na in-

i mło- 
naszym

¡J

Na imprezie dla najbiedniejszych dzieci zorganizowanej przez 
ZD TPD. O prezentach dla uczestników zabawy pnmvślala Hu
ta im. Lenina, Zakład» Przem. Tytoniowego ! 70 TPD, przy
gotowując paczki ze słodyczami. Pomoc okazały również: Sąd 
dla Nieletnich i kolo kuratorów. W imprezie wzięło udział 
ponad 200 dzieci. W części artystycznej wystąpił zespól dzie
cięcy z os. Stalowego. Fot. J. Brożek

lej sprawy. I tak być musi, sko
ro kierunki wytyczone przez 
V Zjazd powinny zastać dosto
sowane do warunków każde
go wydziału, jego potrzeb, do 
charakterów, możliwości ich 
załóg.

W Walcowni Rur POP od 
razu skupiła się nad opraco
waniem rzetelnego programu 
wprowadzenia u siebie, w 
swoim wydziale wytycznych 
uchwały. Walcownicy z tej 
walcowni mieli dobry start 
po ubiegłym roku, zakończo
nym sukcesem produkcyj
nym, do przygotowania no
wego programu działania. U- 
czestniczyli w tym różni la
dzie, bo i z POP i z obu Rad, 
Oddziałowej Robotniczej oraz 

z 
Su- 
się 

po-

progra- 
miejsca 
sprawy

Zakładowej; technicy 
SITPH oraz z koła KTiR. 
ma tych propozycji stała 
tworzywem, z którego 
wstał program uterenowienia 
uchwały V Zjazdu wśród 
walcowników, w konkret
nych warunkach tego wydzia
łu huty.

Nie wgłębiając się w szcze
góły, warto jednak przytoczyć 
podstawowe rozdziały --------
mu. Na pierwszym 
znalazły się w nim 
ideowe. Założenie podniesienia 
poziomu ideologicznego. co 
dyktuje zarówno klimat V Zjaz
du, jak własne odczucia człon
ków partii z tej orgauizacji. 
Przez wzmożenie pracy w gru
pach partyjnych, przez głębsze 
zaangażowanie ideowe kierow
nictw oddziałów, otoczenie 
większą opieką młodzieży ZMS- 
owskiej i niezrzeszonej. Więcej 
— przez postawienie na tę mło
dzież, wychowawszy ja jak naj
lepiej. To stawianie na młode, 
świeże siły przebija również w 
decyzji omawiania uchwały na 
szkoleniu kandydatów partii i 
w ogóle na szkoleniu, co odby
wa się w Walcowni Kur od 
dłuższego czasu. I jeszcze po
stawiono w tym programie na 
silniejsze związanie techniki z 
pracą ideową: rów nież Sil PII 
włączył problematykę zjazdową 
do nauki na kursie kwalifika
cyjnym dla robotników, by 
wiedza zawodowa szła w parze 
z podnoszeniem politycznego 
rozeznania i świadomego zaan
gażowania w realizację celów 
partii.

DODATKOWE WPISY 
DO TECHNIKUM 
ZAOCZNEGO HiL

Celem umożliwienia pracow
nikom kombinatu rozpoczęcia 
nauki w Technikum jeszcze w 
bieżącym roku szkolnym. Tech
nikum Zaoczne HiL 
wpisy na semestr I i 
niczy i mechaniczny, 
31 stycznia br.

Wpisy przyjmuje i 
informacji sekretariat 
kum (tel. 45-08).

przedłuża 
II hut- 

do dnia

udziela 
Techni-

Innym rozdziałem w reali
zacji uchwały V Zjazdu w 
POP walcowników jest ukie
runkowanie na podnoszenie 
kwalifikacji zawodowych, 
rozwój form współzawodnic
twa i wzrost wydajności pra
cy, w zakresie propagandy na 
rozwój jej wizualnych form. 
Poprawa jakości będzie nadal 
wiodącym zagadnieniem, w 
myśl programu jakościowego, 
już wcześniej ustalonego, a 
teraz podwójnie nabierające
go wagi. Programu, z które
go będzie się rozliczać kie
rownictwo wydziałowe.

O tych wszystkich spra
wach mówiono obszernie na 
grudniowym zebraniu otwar
tym POP i z kolei na ostat
nim podobnym zebraniu w 
styczniu, w tych dniach. W 
dyskusjach powracały naj
ważniejsze zagadnienia z V 
Zjazdu, z jego tez i uchwały 
— ale już w przełożeniu na 
życie tej załogi i tej organi
zacji partyjnej.

Tak więc z tworzywa, któ
rym są materiały z V Zjazdu 
powstają nowe zamierzenia i 
przedsięwzięcia. Buduje się 
w oparciu o nie własne plany 
i wykonuje założone w nich 
zamiary. Tworzy coś n o w e- 
g o, wykonując uchwałę we
dług własnych możliwości, 
potrzeb i celów, które partia 
nakreśla dla naszego kombi
natu. (ik.)

Nowy konkurs racjonalizatorski 
w Wydziale Wlewnic

I

Od prawie czterech lat tj. 
od chwili uruchomienia 
Wydziału Wlewnic, załoga 
tego wydziału boryka się z wa

dliwie wykonanymi urządzenia
mi odpylającymi. Są one tak 
skonstruowane, że — po pierw
sze nie funkcjonują sprawnie a 
po drugie odprowadzanie pyłu 
jest tak usytuowane, że powra
ca on wraz z cyrkulacją powie
trza do miejsca swego powsta
nia.

Wielokrotnie starania kierow
nictwa o przebudowę tych u- 
rządzeń, a tym samym o tiopra- 
wę warunków BHP w wydziale 
— spełzały na niczym gdyż każ
dy wniosek, każda propozycja 
wydziału rozbijała się o brak 
funduszów na ten cel. Skutki 
ząpylenia jednakże nie czekają 
i już są sygnały wśród praco
wników o groźnej chorobie hut
ników — pylicy płucnej. W tej 
sytuacji Samorząd Robotniczy 
Wydziału podjął decyzje ogło
szenia konkursu racjonalizator
skiego na poprawę odpylania w 
halach produkcyjnych.

W dniu 9 stycznia br. — Koło 
KTiR Wydziału Wlewnic, ogło
siło konkurs racjonalizatorski 
na poprawę odpylania.

W konkursie może wziąć u- 
dział każdy pracownik wydzia
łu. indywidualnie lub grupowo, 
jeżeli w okresie trwania kon
kursu tj. od 15 stycznia do 15

Może szczęście dopisze?
Już wkrótce 27 bm. (w po

niedziałek) okaże się, czy No
wej Hucie dopisze szczęście w 
kolejnym losowaniu premii w 
postaci samochodów osobo
wych. Jak informuje nas PKO 
losowanie odbędzie się o go
dzinie 9 w sali kina „Związ
kowiec” w Krakowie, ul. 
Grzegórzecka 71. Udział w 
losowaniu wezmą premiowe 
umiejscowione książeczki sa
mochodowe PKO, wystawione 
na terenie' miasta Krakowa i 
województwa krakowskiego.

Przedmiotem losowania bę
dą samochody osobowe na
stępujących marek: Fiat 125 p, 
Moskwicz 408, Wartburg de 
Luxe, Wartburg Standard 353, 
Skoda 1000 MB. Syrena 104. 
Warszawa. Oddziały PKO pro
wadzące rachunki wkładów na 
książeczkach udostępnią zain
teresowanym — za okazaniem 
przez nich książeczki PKO — 
spisy książeczek zakwalifiko
wanych do losowania. Spisy 
będą także udostępnione za o. 
kazaniem książeczki osobom 
obecnym na sali losowania w 
dniu 27 stycznia w ciągu go
dziny przed rozpoczęciem lo
sowania tj. między godziną 8 
i 9. (jd)

Bohaterowie walczącej 
Warszawy — powstańcy, 
to nie tylko symbol ale i 

najpiękniejszy przykład boha
terstwa i samozaparcia wal
czącego narodu. Nie bez po
wodu jedna z nowohuckich 
szkół, szkoła Nr 83, otrzymała 
imię „Powstańców Warsza
wy”. Od tamtych, pełnych 
brunatnej hitlerowskiej grozy 
dni minęło wiele lat. Polska, 
która miała być krajem nie
wolników i spichlerzem wał
czącej Rzeszy wyzwoliła się. 
Pierwszy dzień wolności o- 
tworzyl nową kartę historii 
Polski, zapełnianą przez pra
cę i wyrzeczenia pierwszych 
lat narodu polskiego. Wyra
zem tego jest m. in. Nowa Hu
ta. symbol naszej wielkości. 
Młodzież naszej dzielnicy nie 
może zapomnieć tamtych laj. 
Powstańcy Warszawy, a wśród 
nich setki dzieci szkół pod
stawowych — to wzór do na
śladowania, choć w jakże in
nych warunkach.

Pamięć tamtych, często bez
imiennych bohaterów godnie 
uczcili uczniowie Szkoły Nr 
83. Pełna powagi uroczystość 

kwietnia br. zgłosi projekt ra- 
cjonaliz.atorski dotyczący po
prawy odpylania. Po zakończe
niu konkursu tj. w terminie do 
15 maja br. wydziałowy sąd

VII Olimpiada Kulturalna
Jako pierwszy do tegorocz

nej olimpiady zgłosił się Pion 
j Głównego Mechanika. Uczest- 
'■ nictwo w konkursach olimpia- 

dowych zgłosiły ponadto: Wal- 
: cownia Rur Zgrzewanych, 
! Hutnicze Przedsiębiorstwo Re- 
; montowe, Walcownia Zimna 
Blach, Dyrekcja Techniczna, 
Walcownie Wstępne, Walcow
nia Slabing, ZMO, Pion Głów
nego Energetyka, Aglomerow
nia, Walcownia Gorąca Blach, 
Transport Kolejowy, Dyrek
cja Naczelna, Stalownia Kon
wertorowa, Wydział Wlew
nic. Wydział Przerobu Żużla, 
Dyrekcja Administracyjna.

Na ogół wydziały te przystą
piły do wszystkich tj. 10 kon
kursów olimpiadowych. Opra
cowywane są plany pracy, 
przystępuje się do ich realiza
cji. Np. pracownicy Gł. Ener
getyka byli już na wycieczce w 
Chorzowie zwiedzając Plane
tarium i Obserwatorium.

OLIMPIADA KULTURALNA 
HOTELI PRACOWNICZYCH 

HiL — ZAKOŃCZONA
15 stycznia nastąpiło for

malne zakończenie IV Olim
piady Kulturalnej Hoteli Pra
cowniczych HiL. Zorganizo
wano przeglądy hoteli, zebra- 

tych 
do- 
te-

no dokumentację, w 
dniach Komisja Główna 
kona ostatecznej oceny 
gorocznej imprezy. Warto 
podkreślić, iż w ostatniej o- 
limpiadzie szczególnie dużo 
uwagi zwrócono na rozwój 
amatorskiego ruchu artystycz
nego, bardzo dobre rezultaty 
uzyskano także w dziedzinie

fOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOOv

101 kołoTPPR
w hucie

Ostatnio powołane zostało 
101 koło TPPR' w Hucie im. 
Lenina — przy Ośrodku Inf. 
Prasowym (F.I). W zebraniu 
założycielskim udział wzięli 
pracownicy: El. KF PZPR, 
Rady Zakładowej i Rady Ro
botniczej HiL, ZF ZMS, NOT. 
KTiR. Obecny był przedstawi-

Imię „Powstańców Warszawy“ 
otrzymała Szkoła nr 83

w kinie „Światowid” byli 
wyrazem hołdu złożonego 
przez młodzież żyjąeym i po
grzebanym powstańcom.

Po referacie k!er. Szkoły — 
M. Piekarowej oraz ciepłym 

konkursowy dokona podsumo
wania wyników i rozdziału na
gród.

W Wydziale Wlewnic racjona
lizatorów nie brak. Liczba zgło
szonych projektów i uspraw
nień jest tak duża, że jeden pro. 
jekt wypada na dwu pracowrti- 
ków. I tym razem apel Samo
rządu Robotniczego spotkał się z 
żywym zainteresowanym załogi 
i są już sygnały ciekawych po
mysłów. (kp) 

propagandy wizualnej (gazet
ki, wystawy itp.).

Impreza finałowa olimpiady 
odbędzie się 28 bm. o godz. 
18.30 w Sali Teatralnej HiL, 
gdzie zwycięzcy wręczony zo
stanie puchar. Tutaj też na
stąpi ogłoszenie lokat.

Mimo, iż zasadniczo impreza 
została zakończona, ambicją 
ZDK HiL jest kontynuowanie 
działalności kulturalno-oświa
towej w hotelach pracowni
czych, zapewnienie dalszej po
mocy i opieki. (bg)

UWAGA 
WYMIANA KART 

TRAMWAJOWYCH
Dyrekcja MPK w Krakowie 

zawiadamia korzystających z 
komunikacji miejskiej na 
podstawie miesięcznych bile
tów pracowniczych i szkol
nych, mieszkańców osiedli 
Wzgórz Krzeslawickich i Na 
Stoku, że w związku ze zmia
ną układu komunikacyjnego 
w tamtych rejonach, winni 
dokonać'wymiany dotychcza
sowych biletów w punkcie 
sprzedaży biletów okresowych 
MPK przy PI. Centralnym. 
Wymiany należy dokonać do 
dnia 28 lutego 1969 r. na pod
stawie zbiorowych list zakła
dów pracy i szkół.

Po upływie tego terminu 
dotychczasowe bilety nie bę
dą respektowane. Wyczerpu
jących informacji w tej spra
wie należy zasięgać w Dziale 
Biletowym MPK przy ul. Wa
wrzyńca 13. lub w punktach 
sprzedaży biletów okresowych.

ciel Zarządu Fabrycznego 
TPPR w hucie tow. Engel, któ
ry nakreślił cele i zadania To
warzystwa życząc nowemu 
kołu TPPR, otwierającemu w 
hucie drugą setkę ogniw, po
wodzenia w pracy.

W wyniku wyborów, w 
skład zarządu kola weszli: 
tow. Kazimierz Rajca (przew) 
oraz tow. tow. Monika Pueba- 
lak, Ewa Zdradzisz i Maria 
Adamska, (jd) 

i bezpośrednim przemówienia 
I sekr. KD tow. T. Nowickie
go, uroczystego wręczenia 
sztandaru przedstawicielom 
szkoły dokonała prezes II. Du
dzińska. Następnie odbyło się 

• ślubowanie całei młodzieży 
szkoły. Montaż Artystyczny o 
walczącej Warszawie, wykona- 

uczniów szkoły Nr
dowodem, że pamięć 
dni jest ciągle żywa 

młodego pokolenia.
a wśród nich I 

PZPR tow. T. No- 
przedstawiciele Prezy

dium DRN — przew. dr S. Ci
chocki i H. Dudzińska, szef Dz. 
Szt. Wojsk, płk P. Czepita, in
spektor oświaty mgr T. Bras, 
nauczyciele, zaproszeni goście 
oraz młodzież, po zakończe
niu części oficjalnej w kinie 
„Światowid” udali się pod 
gmach szkeły. gdzie została 
odsłonięta tablica pamiątko
wa.

Oprócz części słowno-muzy
cznej, młodzież szkoły przygo
towała obszerną wystawę prac 
swoich uczniów, poświęconą 
walczącej Warszawie. Obok 
pięknie wykonanych kopii 
pomników ..Nike” czy war
szawskiej Syrenki, można o- 
bejrzeć. bardzo sugestywne 
makiety zburzsr.ej stołicy oraz 
nowe obiekty ściany wschod
niej.

Na zdjęciach: uroczyste 
wręczenie sztandaru przez 
tow. T. Dudzińską i występ 
szkolnego chóru.
Tekst i zdjęcia:

JANUSZ PODLECKI

q 0 bm. w Radzie Zaklado- 
V V wej HiL odbyło się spot

kanie przedstawicieli Biu
ra Turystyki Zagranicznej PTTK 
z organizatorami wypoczynku po 
pracy dla naszych hutników: 
dyr. J. Kanią, W. Zołnierkiewi- 
czem, A. Dałkowskim, A. Mio
dowiczem i Z. Wyżgą. Celem 
spotkania było nawiązanie ści
ślejszej współpracy z BTZ, które 
przygotowało w br. bogaty pro
gram wojaży zagranicznych 
wycieczek turystyczno-krajoi 
znawczych, wypoczynkowych 
wędrownych, dostępnych d&t 
każdego amatora podróży lub

Po słońce
i wypoczynek

przeznaczonych specjalnie dli 
wysokokwalifikowanych tury
stów wszystkich specjalności. 
Dla piechurów, kolarzy, narcia
rzy, motorowców, żeglarzy, spe
leologów, kajakarzy i płetwo
nurków opracowano kilkadzie
siąt propozycji tras wycieczko
wych do 7 krajów socjalistycz
nych. Mówiono dużo o realnych 
możliwościach zorganizowania w 
okresie letnim kilku 100-osobo- 
wych turnusów wczasowych dla 
pracowników HiL i ich rodzin 
nad Balatonem i Morzem Czar
nym w Bułgarii. Po przyjęciu 
oferty BTZ dokładnie zapozna
my z warunkami nowej, atrak
cyjnej jormy wypoczynku.

Już teraz w Biurze Oddziału 
PTTK HiL, można zapisywać sie 
na wycieczkę autokarem na wio
senne Targi Lipskie, która odbę
dzie sie od 6 do 11 marca br. 
Program oprócz obejrzenia wy
stawy przewiduje zwiedzenie 
Lipska i Drezna. Koszt — 2.8C5 
zł, z czego otrzymuje sie 150 DM 
(w tym ekwiwalent za wyżywie
nie w KRD). Zgłoszenia do dnia 
28 bm. w Oddziale PTTK HiL. 
tel. 445-50, wew. 23-25, w podz. 
od 9~16-tej. Można zapisać sig 
także na 4-dniowa wycieczkę 
..Mazowszem" do Rostocku. W 
programie zwiedzenie najwięk
szego portu w NRD oraz wy
cieczka do Warnemiinde. Cena 
ok. 1700 zł. Wyjazdy od połowy 
kwietnia do maia i od paździer
nika do listopada. (dz)
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DOSC NIEOCZEKIWANIE PO 

kilku mroźnych dniach 
przyszła fala odwilży, najprzy- 

krzejszej tej zimy. W ciągu je
dnego dnia mieliśmy wszystk'e 
rodzaje opadów od śniegu, kru
py śnieżnej, deszczu ze śniegiem 
po deszcz i mżawkę. Chodniki 
zamieniły się w istne ślizgawki 
przykryte wodą. Ocieplenie 
przyszło z zatoką niskiego ci
śnienia związaną z niżem o o- 
środku nad południowym Bałty
kiem. Czy odwilż utrzyma się 
przez czas dłuższy?

Wnioskując z sytuacji atmo
sferycznej. należy się liczyć z 
szybkim nawrotem mrozów. 
Przyniosą je wyże, które rozbu
dowały się nad Europa wscho
dnia. Skandynawia i Europa za
chodnia. Tak więc temperatura 
powinna spaść znowu poniżej 0 
st. do —5 st. w dzień i —10 —15 
st. w nocy. Po dość obfitych o- 
padach śniegu wystąoia przeja
śnienia i rozpogodzenia. W gó
rach powinny się wytwór zyć do
bre warunki narciarskie.

PROMYK

W sklepach : nowy
„Z higieną na

owohucki 
cja MHD 
mi oraz „Głos Nowej Hu

ty” inicjują konkurs dla skle
pów spożywczych, mający na 
celu poprawę higieny sprze
daży artykułów spożywczych 
przez wyeliminowanie — do 
granic możliwości — wyda
wania pieniędzy przez tych 
samych sprzedawców, którzy 
również ważą i pakują arty
kuły spożywcze. Inicjatywę 
Sanepidu podjął nowohucki 
MHD z okazji Dnia Pracowni
ka Handlu Uspołecznionego 23 
stycznia, włączając ten nowy 
konkurs pod hasłem „Z higie
ną na ty" do ogólnego współza
wodnictwa, którego kryteriami 
są czystość, uprzejmość i ucz
ciwość.

Nie jest to łatwy konkurs 
dla pracowników sklepów spo-

N Sanepid, Dyrck- 
Art. Spożywczy-

żywczych i wymaga stopnio
wego przygotowania doń posz
czególnych plrcówek MHD 
Art. Spoż. Utrudnia go bowiem 
brak kas Secura, w niektórych 
sklepach szczupłość zespołu 
sprzedawców, nawet brak 
miejsca w sklepie. W tej sy
tuacji jednak kierownictwo 
społeczno-polityczne i załoga 
tego przedsiębiorstwa pragną 
dowieść maksymalnie dobrej 
woli, zmysłu organizacyjnego i 
sprawności dla umożliwienia 
podjęcia konkursu przez jak 
największą ilość sklepów spo
żywczych.

Pod koniec bież, miesiąca 
rozpocznie się pierwszy etap 
konkursu. Sklepy, które przy
stąpią do niego, podejmą ini
cjatywę możliwie najhigie- 
niczniejszego obrotu pienięż
nego, w czym dopomóc będą

x>cocooooooooocc-cxxxxx3ocooooocoooccooococx?3ococr

DZBM dla mieszkańców

konkurs ICO W TYGODNIU?
ty a

sami klienci w zrozu- 
celu, którym jest ich

% 1 bież, roku Dzielnicowy 
yy Zarząd Budynków Mie

szkalnych w Nowej Hu
cie przeznacza 22 min. zł na 
remonty 1 konserwację bu
dynków. Robotami objętych 
zostanie 250 bloków na tere
nie naszej dzielnicy. Jakiego 
rodzaju będą to prace?

Ostrym 
piórem

CZEKAJ TATKA LATKA-.
Przed blokiem nr 29 na osie- 

aBa Kazimierzowskim admmif 
»»•ej« Spółdzielni Mieszkanio
wej ,Jiutni,k” ustawiła kilka 
zasobników na śmieci. Zapom- 
w»ała jednak o tym, że śmieci 
trzeba wywozić. W rezultacie 
od kUku już tygodni /lie widać 
zasobników spod sterty śmieci, 
wyrzucanych tam przez obsłu- 
*ę baru „Orion”, sklepu wa
rzywniczego i aptekę. Najwię
cej uciechy mają z tego dzieci, 
które roznoszą po eał;/m osiedlu 
wyrzucane odpady, a szczególnie 
opakowania z lekarstw. W za- 
rueczyszczaniu osiedla wytrwale 
pomaga ńn wiatr.

Jesteśmy przekonani, że Spół- 
Bzicini Mieszkaniowej „Hutnik" 
nie trzeba będzie przypominać 
o jej obowiązkach, bo i w jej 
interesie leży czystość własnych 
bloków mieszkalnych. Należało
by też pomyśleć o wybudowaniu 
na nowych osiedlach krytych 
fmietnzkrno.

W nowohuckich blokach po
siadamy jeszcze niestety oko
ło 200 tys. m. kw. „białych” 
podłóg, w związku z czym 
DZBM planuje w bież, roku 
wymianę 35 tys. m. kw. na 
wykładzinę podłogową. Odma
lowanych zostanie wiele kla
tek schodowych, łącznie pro
jektuje się odnowienie około 
100 tys. m. kw. ścian. Przewi
dziane są również 
dachów (w ilości 
kw.).

Poważne kwoty 
się na remonty dróg i chodni
ków wewnątrzosiedlowych. W 
dziedzinie tej są poważne za
ległości, ich nadrobienie za
leży w dużej mierze od KPRD. 
W 1968 r. np. wyremontowano 
około 13 tys. m. kw. chodni
ków (DZBM oraz inne przed
siębiorstwa) w tym roku plan 
przewiduje około 20 tys.

W 1969 r. DZBM planuje 
dalsze remonty kapitalne 
dźwigów — 32 sztuk.

Około 2 min zł przeznacza 
się na konserwację i zakłada
nie nowych zieleńców na tere
nie dzielnicy. Dużą pomoc sta
nowić tu będzie, 12 osobowa 
brygada DZBM do tego typu 
prac. Poważną ilość materia
łów zielonych (drzewa, krze
wy, kwiaty) dostarczy własna 
„zielona baza” w * 
cach.

Ponadto DZBM 
ciągu świadczyć 
płatne usługi dla 
zakresie robót 
stolarskich, 
drobnych robót budowlanych 
itp. Przewiduje się że roboty 
te pochłoną około 3 min zł. 
Jest to więcej, niż w roku u- 
bieglym, co wskazuje na kon
tynuowanie polityki poszerza
nia usług dla mieszkańców 
Nowej Huty.

Zwiększone aostaną nakłady 
na środki, mające na celu u-

renowacje
70 tys.

przeznacza

Krzesławi-

w dalszym 
będzie od- 
ludności w 
malarskich, 

elektrycznych.

trzymanie porządku i czysto
ści w budynkach oraz na zew
nątrz bloków. Na ten cel plan 
na rok bież, przewiduje około 
1.400 tys. zł. Planuje się dal
sze wzmożenie kontroli nad 
pracą dozorców, 
udziale MO.

Rok obecny 
XX-lecia Nowej 
więc dziwnego, że szczególny 
nacisk położony zostanie na 
estetykę osiedli, wygląd do
mów mieszkalnych, zieleń. 
Przedsiębiorstwo ma duże am
bicje i chce zrobić wiele w 
tej dziedzinie, konieczna tu 
jest jednak pomoc zarówno 
aktywów osiedlowych, jak 1 
samych mieszkańców, mło
dzieży. DŻBM jest m. in. ini
cjatorem konkursu na rok 
bież. — konkursu na najpięk
niejsze osiedle Nowej Huty.

Jest rzeczą niezmiernie waż
ną, aby różnego rodzaju orga
nizacje osiedloy»? jeszcze w 
większym stopniu interesowa
ły się zagadnieniem zabezpie
czania potrzeb w zakresie ko
munalnym, aby w i 
stopniu kontrolowały 
ADM-ów, dozorców i 
pracowników DZBM.

Godnym uwagi jest 
rymer.t, jaki DZBM wprowa
dza w bież roku, a polegający 
na zwiększeniu uprawnień ko
mitetów osiedlowych do na
dzoru nad ADM-mi. Dotyczy 
to administracji nr 13 obej
mującej osiedla: Na Wzgó
rzach i Na Stoku. Chodzi tu o 
ściślejszą współpracę i koor
dynację z samorządami miesz
kańców. Komitety będą mogły 
obecnie w sposób bardziej e- 
fektywny wpływać na wyko
rzystywanie środków ADM. 
przeznaczonych na remonty 
itp.

Eksperyment powinien zdać 
egzamin.

przy wspól-

jest rokiem 
Huty, nic

pewnym 
pracę 

i innych

ekspe-

musieli 
mieniu 
własne dobro. O dalszych szcze
gółach konkursu napiszemy w 
następnym GNH, zaś przez ca
ły czas jego trwania będz'emy 
informować o przebiegu oraz 
uczestnikach, z nadzieją iż zo
stanie on poszerzony z kolei 
na inne sklepy spożywcze w 
naszym mieście, a może nawet 
w kraju.

Nie trzeba uzasadniać, że roz
dzielenie sprzedaży artykułów 
spożywczych od kontaktu z pie
niędzmi w rękach tych samych 
sprzedawców jest konieczne dla 
zwiększenia profilaktyki i hi
gieny naszego dn a powszednie
go. Znalezienie zrozumienia tej 
sprawy w nowohuckim .MHD 
jeszcze raz dowodzi uspołecz
nienia jego załogi. Ma ona już 
niemałe sukcesy na swoim kon
cie. Np. w r. ub. wykonała plan 
w 101,9 proc, a przekroczenie 
planu obrotu towarowego uzy
skała przez zwiększenie podaży 
warzyw i owoców tak potrzeb
nych w Nowej Hucie. MHD roz
szerzył również usługi dla lud
ności, tj. roznoszenie mleka do 
domów, sporządzanie zestawów 
upominkowych itd.

Szczególnie w okresie przed 
V Zjazdem partii załoga MHD 
Art. Spoż. w nowohuckiej 
dzielnicy wykazała się inicja
tywą w podejmowaniu zobo
wiązań. O ile w pierwszym 
półroczu we współzawodnic
twie brało udział 29 załóg 
sklepów, to w drugim już 

zesDołów współza- 
o tytuł BPS (8 ty- 
posiada). W grud- 
nr 28 zainicjował 

współzawodnictwo o tytuł 
BPS im. Lenina. Te i inne 
jeszcze wyniki współzawod
nictwa pozwalają się spodzie
wać, iż również nowy konkurs 
„Z higieną na ty” obejmie 
wszystkie sklepy spożywcze 
MHD w naszej dzielnicy, jako 
początek ogólniejszej akcji.

ik.

47, zaś 12 
wodniczyło 
tuł ten już 
niu sklep

;

I

KINA
ŚWIT od 18 do 31 bm. godz.

16 i 19.15 „Lalka” produkcji 
polskiej, dozw. od lat 14.

ŚWIT Mała Sala od ?5 do 27 
bm. godz. 15, 17 i 19 „Dokąd po 
deszczu" prod. jug. duzw. ud lat 
18. od 28 do 31 bm. godz. 15, 17 
i 19 „Spotkałem nawet szczęśli
wych Cyganów" produkcji ju
gosłowiańskiej dozw. od lat 16.

ŚWIATOWID od 25 do 29 bm. 
godz. 15.45. 13.00 i 20.15 „Zaba
wa w masakrę” produkcji fran
cuskiej. dozw. od lat 16, od 33 
do 31 bm. godz. 15.45. 13.00 i 
20.15 „Beczka prochu” produk
cji japońskiej, dozw. od lat 16.

ŚWIATOWID Mała Sala od 
24 do 25 bm. godz. 15, 17 i 19 
„Pigułki d'-a Aurelii" produkcji 
polskiej, dozw. od lat 16, od 
26 do 27 bm. „Wolne miasto” 
produkcji polskiej, dozw., od 
lat 16. godz. 15, 17 i 19, 20 do 29 
bm. godz. 15. 17 i 19 ,,Zamach” 
produkcji polskiej, dozw. od lat 
14. cd 30 do 31 brrr. godz. 15,
17 i 19 „Cień” produkcji pols
kiej, dozw. od lat 14.

SFINKS godz. 15.45. 18 00 i 
20.15 od 23 do 26 bm. ..Poradnik 
małżeński” produkcji polskiej, 
dozw. od lat 16. od 27 do 29 
bm. ..Francja naprzód” pro
dukcji francuskiej, dozw. od lat 
14. od 30 do 31 bm. „Rzeka 
Czerwona" produkcji 
dozw. od lat 14.

nawcami spektaklu „Ballada 
wigilijna” E. Brylla w Teatrze 
Ludowym.

Ognisko Dzteeięee ZDK HiL 
os. Na Skarpie 64

25. I. gedz. 17 — z cyklu
„Zgodnie z prawem ’ pogadanka 
mgr M. Skroka „Ochrona” mie
nia społecznego”, 27. I. godz. 
16.30 — z cyklu „Poznaj świat” 
prelekcja mgr Z. Strćżyka 
„Berlin i Poczdam”, 29. I. godz. 
17 — konkurs w< kainy „Nowa 
Huta w piosence".

Ogniske Młodych ZltfS ZDK HiL
os. Młodości 1

25. I. godz. 21 — Bal kostiu
mowy, 31. 1. godz. 20 spotkanie 
dyskusyjnego klubu filmowego 
w sali kina „Sfinks”. Film, prod. 
jap. „Bunt”. Dyskusję prowadzi 
rr.gr ”M. Malatyńska.

USA,

TEATR LTTDOWY
25 bm. godz. 19.15 „Ballada wi

gilijna" (przedstawienie zamk
nięte). 26 bm. godz. 11.00 
leziony kufer”, godz. 
..Ballada wigilijna", 
teatr nieczynny. 28 
godz. 19.15 „Ballada 
30 i 31 bm. teatr 
(Próby generalne).

„Zna- 
19 15 
bm. 
bm.

Z7 
i 29 
wigilijna”, 
nieczynny

Dem Młoder« Hutnika 
os. Stalowe

2«. I. godz. 18 — Spotkanie z 
Amatorskim Klubem Filmo
wym ZDK, połączone z projek
cją filmów nagrodzonych r.a O- 
gólncpolskim Festiwalu Filmów 
Amatorskich, 29. I. godz. 18 — 
spotkanie z reżyserem i wyko-

Z notatnika obserwatora
APEL DO KIEROWCÓW

Mnożą się ostatnio wypadki 
przejechania psów na ulicach 
miasta. Kilka dni temu bez
względny kierowca samochodu 
zmasakrował dużego psa w 
Czyżynach-I.ęgu, pozostawiając 
żyja.ce jeszcze zwierzę na środ
ku jezdni. Już tylko przyspie
szenie śmierci, zadanie jej w 
humanitarny sposób mogło skró
cić męki zwierzęcia. którym 
zaopiekował się wezwany TOZ. 
Cóż więcej mogli zrobić przyja
ciele zwierząt, gdy człowiek- 
barbarzyńca nie zawahał się 
przed zadaniem okrutnych cier
pień żywemu stworzeniu, już 
bez ratunku dla niego?

Best:alstwo wielu kierowców 
przeraża. Dziś jest to wypadek 
ze zwierzęciem przebiega!ącym 
ulicę, potem może to samo stać 
się z dzieckiem, z przechodniem

starszym, z trudem poruszają
cym się na obiorze-’"i <«>z',n!. 
przy jej przechodzeniu. Trzeba 
ogłosić alarm na ulicach naszej 
dzielnicy i całego miasta! 1 za
apelować de samych F -.i—wców 
— bądźcie zawsze ludźmi!

ZDK
28.

HiL ul. Majakowskiego 2
I. godz. 18.30 — Klub „Wol

na Trybuna" — spotkanie z. re
dakcją „Popołudnie z młodością” 
pt. „Juig-beal jako zjawisko spo
łeczne wśród młodzieży”.

PROGRAM TV 
25-31 bm.

SOBOTA
12.45 Geografia (kl. VIII), 15.35 

„Szkiełko i oko", 15.30 Dla dzie
ci. DZIEŃ TV WĘGIERSKIEJ 
W TV P. 1G.35 Dzaennia, 16.45 
Program dia dzieci, 17.25 Kraj
obrazy. 18.00 Siadami przyjaźni,
16.15 „Lwaga — świeżo malo
wane" — tilm węg., 18.35 Od
powiedz, 18.50 Na skraju wsi, 
19.20 Dobranoc, 19.30 Monitor,
20.10 Teatr Komedii Współcze
snej „Spóźniony gość", 21.00 Te- 
le-Ecuo, 21.45..................
22.00 Dziennik 
sportowe, 22.25 
lilm węg.

NIEDZIELA
9.50 Przypominamy radzimy. 

10.Ud Okienao reportera, 10.20 
„Stawka większa niż życie ’,
11.15 Pozdrowienia od przyjaciół 
dl« ml. widzów. 12.00 Dziennik,
12.10 'leątr Lalek, 13.00 Turniej
trzech skoczni. 14.00 Przemiany, 
14.30 FKF, ’
glem, 
ja.-e,

i ZSP.R
18.50
wojny światowej", 
tury naszej powszedniej. 
Dóbranóe, I* “ ~ ’ 
W kawiarni 
Wiad.

' życie"

, „i.w A u— 
Film baletowy, 

i wiadomości 
„Nastolatki” —

I
i

Jedna z prac — „Przedszkole w Nowej Hucie”.
■ Tekst i zdj.: Janusz Pcdlecki

„Zachęta dla innych

KIOSKI NA ZMIANĘ
Fardzo potrzebne 

kioski „Ruchu" w

Salon Wystawowy przy AL
Róż w Nowej Hucie ma już 
swoje stare tradycje w 

dziedzinie krzewienia kultury 
plastycznej. Otwarty dla 
wszystkich — gości! zarówno 
wielkich artystów jak i ma
łych, choćby wspomnieć tylko 
o jednej z ostatnich wystaw 
twórczości dziecięcej.

Dwudziestopięciołecie Polski 
Ludowej uczczone zostało 
przez gospodarzy Salonu wy
stawą dzieł twórców zrzeszo
nych w grupie „Zachęta”. Ma-

lorze i plastycy „Zachęty" 
tworzą ogólnopolską grupę, 
największymi ośrodkami 
Krakowie. Warszawie i Lub! 
nie. Jednym z największych 
jest ośrodek krakowski, -ku
ria bowiem ok. 70 artystów. 
Twórczość ich. zarówno w 
formie jak i treści ma charak
ter realistyczny, będący od
zwierciedleniem codziennej 
rzeczywistości widzianej oczy
ma artysty.

„Zachęta” nie jest grupą 
zamkniętą: współpracując

& ■

Wice-konsuł W. J.Antoniszczak, R. Kędra oraz
prof. K. Estreicher podczas zwiedzania wystawy.

związkami zawodowymi nie 
gardzi skromnymi poko:ami o- 
środków pracowniczych, acz
kolwiek ma już r.a swym 
kencie m. in. wystawy w Mo
skwie i 15 miastach radziec
kich. gdzie została przyjęta z 
wielkim aplauzem. Reproduk
cje i oceny prac ukzzn:ą się do 
tej pory na łamach pism 
Związku Radzieckiego.

Wystawa zorganizowana w 
Nowej Hucie jest członem ek
spozycji okreeowej otwartej 
w Pawilonie Wystawowym w 
Krakowie. Wśród wystawców 
jest wielu znanych malarzy l 
plastyków, jak choćby p. Że-

gociski — współzałożyciel 
Związku Plastyków. A. Bun
sch, J. Potrzebowski, Masłow
ska. J. Nawałka, M. Rckucki, 
B. Brykncr i wielu innycn, 
których nie sposób wymienić 
w tym miejscu.

Na uroczystość otwarcia wy
stawy przybyli m. in. wice- 
konsul ZSRR Walery Ptiein. 
wice-przew. Prez. RN — J. 
Antonis7czak. przedst. KW 
PZPR R. Kędra, prof. K. E- 
streicher, który wystawę o- 
tworzył, oraz przedstawiciele 
zakładów pracy no i oczyw:ś- 
tie gremialnie przybyli na tę 
uroczystość sami artyści.

są trzy 
Centrum ! 

Administracyjnym HiL. Dwa z 
nich zostały usytuowane przed 
budynkami Centrum, przy 
przystankach tramwajowych, 
zaś trzeci wewnątrz Centrum, 
za bramą wejściową do kombi
natu. Wszystkie trzy mają 
swoich klientów. Ale również 
wszystkie te kioski pracują w 
tych samych godzinach, na sku
tek czego w godzinach późnych 
popoludnowych i wieczornych 
żaden kiosk nic jest o- 
twarty. A przecież huta pracuje : 
w ruchu ciągłym, bez przerw i 1 
z tramwajów wysiada wielu 
pracowników nawet w późnych 
godzinach wieczornych. Nieraz 
i o tej porzcz tr-eba kupić pa- I 
pierosy, bilety do automat” w 
tramwaju i autobusie, nawet 
gazetę.

Czy wobec tego nie można ' 
wprowadz;ć dyżurów wieczór- i 
nych jednego z trzech kiosków 
— na zmianę? Sądzić na!cżv. 1 
że dyżurny kiosk będzie 
r.ie lada powodzenie — 
również w mieście kioski 
są o tej porze zamknięte............
wiadomo w Krakoxvie spóźnieni 
klienci ..Ruchu” jeżdżą na dwo
rzec kolejowy wieczorem 
papierosy i gazety. W 
Ducie punktem takim 
Centrum Administracyjne HiL.
iiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiittiłiiiiiin

należy, 
miał 

• skoro 
już 
,'ak

po
Nowej 
byłoby

I

I

I

I
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Komunikat
Teatru LudoweooV
Dyrekcja Państwowego Tea

tru Ludowego w Nowej Hucie 
uprzejmie zawiejami» iw»>li 
widzów, że w związku z dojaz
dem na spektakle z pl. Cen
tralnego, m miejsce autobusu 
¡26. — biegnie tramwaj nr 28 — 
3 przystanki. — po czym do 
Teatru jest bardzo blisko.

i

(

14.45 Piórkiem i wę- 
15.10 Śpiewki stare ale 
16.00 Spotk. bokserskie 

— Polska, 18.30 Big bandy, 
„Pclacy na ironiach II 

19.05 Z lek- 
' 19.20. ,

19.30 Dziennik, 20.05 
Tele-Mooca, 20.55 

s;x»rt., 21.05 „Skradzione 
— film USA.
PONIEDZIAŁEK
Dziennik, 16.45 Dla dzie- 

17.30 Magazyn sportowy, 
17J55 Kroniką, 18.10 Radości i 
smutki z ..Odzyskanego śmietni
ka". 18.45 Magazyn Postępu Te
chnicznego, 19.20 Dobranoc, 19.50 
Dziennik, 20.05 Teatr Telewizji: 
Fagnol „Mariusz", 21.35 „Zmia
na warty". 22.00 U wrocławskich 
pisarzy, 22.25 Dziennik.

WTOREK
10.00 ..Rok przestępny” — film 

radź., 16.35 I.'ziennik, 16.45 Kro
nika. 17.00 Telewizyjny Ekran 
Młodych, 19.20 Dobranoc, 19 30 
Dziennik, 20.05 „Zjadacz dyń” — 
film ang.. 21.50 „Z czego budo
wać” — progr. z erki „Klucz 
<lo M-3”, 22.15 Dziennik.

ŚRODA
8.25 „Próba miłości” — film, 

jug.. 9.55 Histeria (kl. VII), 10.55 
Fizyka (kl. VII). 11.55 Wycho
wanie obywatelskie (kl. VIH),
15.55 Matematyka w szkcle. 16.25 
PKF, 16.35 Dziennik. 16.45 Dia 
młodych widzów. 17.20 Kronika; 
17.35 Kronika 50-lecia Kraju 
Rad, 17.55 Za kierownica. 18.23 
Słuchamy i ratrz •my. 19.20 Do
branoc. 18.30 Dziennik, 20.55 
Alfred Hitchcock przedstaw a.
20.55 ŚwiatŁwid, 21.23 „Ogrody 
itorc.'.owe" — ren. filmowy. 21.35 
Studio 63: „O Wyspiańskim...”.
22.50 Dziennik.

CZWARTEK
8.10 „Martwe dusze" — film 

radź., 9.50 Jęz. nol. (kl. VI), 11.55 
Jęz. pol; (kl. XI), 16.35 Dzien
nik. 16.45 Ekran z bratkiem,
17.50 Z drugiej strony szklanego 
ekranu, 18.05 Kronika. 18.20 
Polska zza siódmej miedzy. 
18.45 Balety romantyczne. 19.20 
Dobranoc, 19.30 Dziennik, 20.05 
Poligon. 20.35 Stawka większa 
niż życie, 21.30 „Z’ote wrota” — 
progr. riokumentalno-bistcrycz- 
ny, 21.55 ..Ze^er" — adaptac a 
onowia-’ania M. Gorkiego, 22.20 
Dziennik.

PIĄTEK
10.00 Stawka większa niż ży

cie, 16.15 Z cykl’:: „Wybieramy 
zawód”. 16.35 Dziennik, 16.45 
Dla dzieci. 17.20 Kronika, 1T.35 
Klub eksporterów. 17.55 Nie tyl
ko dla pań. 18.15 ..Spór ó wodę” 
— rep. filmowy. 18.40 Nowe pio
senki Wojciecha Młynarskiego, 
19.20 Dobranoc. 19.30 Dz:ennik, 
20.05 ..Don ’"nació Domeyko” — 
z cyklu: ..Wielcy znani i niez
nani”. Teatr Telewizji,
21.55 10 n'u t recenzji, 
Progr s m publicystyczny, 22.30 
Dziennik.

16.35 
ci.

22.05
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KINEMATOGRAFIA 
POLSKA W 25-LECIU PRL H»

Od 14 do 21 stycznia opano
wał ZDK huty czar poe
zji. Tradycyjne wieczory 

poezji, to impreza kulturalna, 
która osiągnęła bardzo wysoka, 
rangę, przyjęła się, zyskała licz
nych miłośników. Inauguracyj
ny odczyt na temat twórczości 
Kamila Baczyńskiego wygłosił 
prof. dr Kazimierz Wyka. Po 
prelekcji zebrani obejrzeli spek
takl młodzieżowej estrady poety
ckiej ZDK pn. ..Żołnierz, poeta, 
czasu kurz". IV następne wieczo
ry spotkali się z tłumnie za każ
dym razem przybywająca publi
cznością (salo kawiarenki ZDK 
nie pomieściła wszystkich chęt-

nych) — Danuta Michałowska, 
Teresa Budzisz Krzyżanowska, 
Irena Jun, Zofia Mrozowski, 
Ernest Bryll, Jerzy Harasymo
wicz, Stanisław Ryszard Dobro
wolski, Tadeusz Szybowski. Po
eci i aktorzy, którzy w spra
wach polskiej kultury mają 
ważkie słowo, których nazwiska 
się liczą. ’.V sumie ocena Dni 
Poezji jest bardzo wysoka, zain
teresowanie było ogromne, przy
bywali młodzi i dorośli. Buło 
wiele pytań i Wystąpień w dys
kusji, a zbieracze autografów z 
Nowej Huty mocno powiększyli 
swe zbiory.

Tekst i zdjęcia J. BROŻEK

Pisarz i dramaturg Ernest Bryll, którego „Ballada Wigilijna” 
grana jest właśnie w Teatrze Ludowym.

Aktorka Teatru Ludowego 
Irena Jun.

Znana aktorka Zofia Mrozow
ska. Recytowała poezje W. Bro
niewskiego, J. Słowackiego i 
C. Norwida.

Wielka, ogólnokrajowa im
preza filmowa związana z 25- 
leciem Polski Ludowej, roz
poczęła się 17 stycznia i trwać 
bedzie do końca roku. Celem 
imprezy jest popularyzacja 
powojennego dorobku polskiej 
kinematografii w społeczeń
stwie, zwłaszcza wśród mło
dzieży. uświadomienie zna
czenia sztuki filmowej w ży
ciu społecznym, politycznym i 
kulturalnym kraju w ciągu 25 
powojennych lat.

Program dostosowany bę
dzie do możliwości i potrzeb 
poszczególnych regionów kra
ju. Dla zapewnienia właściwe
go przygotowania i sprawne’: 
przebiegu imprezy w teren’“, 
powołano Wojewódzkie Komi
tety Filmowe. które będą 
koordynatorami całej akcji.

Impreza bę<i7.ie.mieć charak
ter ciągły z okresami nasile
nia- w czasie przypadających 
rocznic i świąt: wyzwolenia 
miast polskich. Międzynarodo
wego Dnia Kobiet, zakończe
nia II wojny światowej. Świę
ta Morza, Święta Odrodzenia 
Polski, rocznicy Powstania 
Warszawskiego, Miesiąca Pa
mięci Narodowej (wrzesień), 
rocznicy powstania Ludowego 
Wojska Polskiego. Z nowych 
filmów polskich w tym roku 
zobaczymy: „Kierunek Ber- 
lin’”, ..Pan Wołodyjowski”, 
„Zwycięstwo" oraz „Sasiedzi”.

tryczność" i Wystawa marzeń” 
Wandy Rollny oraz wiele in
nych filmów krótkometrażo- 
wych.

Będzie 
ukazu- 

MO z

scena

E

nie prowadzoną walką z oku
pantem.

ZAKUPILIŚMY
„Złote cielę” — dwuseryjna 
komedia radziecka, adaptacja 
znar.ej powieść: satyrycznej 
I. Ufa i E. Piętrowa. Akcja 
toczy się w ’Etach dwudzie
stych — bohaterem jest kom
binator i hochsztapler usiłują
cy wyłudzić milion rubli od 
nielegalnego milionera.

„Król Edyp" — głeśny film 
Pier Paolo Pasoliniego. Nowe 
i odkrywcze spojrzenie na 
wielkie mity ludzkości. Histo
ria syna króla Teb jest — 
zdaniem reżysera — ostrzeże
niem skierowanym do ludzi 
wszystkich czasów. Niezwykła 
poetyka filmu, zadziwiajaca 
stylizacja i metoda gry aktor
skiej. przypominająca japoń
ski teatr kabuki, tworzą w su
mie dzieło bogate i niekon
wencjonalne. W rolach głów
nych m. in. Alida Valli i Sil
vana Mangano. (dr)

POLSKIE FILMY 
W PRODUKCJI

„Tylko umarły odpowie” — 
wg scenariusza Andrzeja Wy- 
drzyńslricgo i w reżyserii Syl
westra Chęcińskiego, 
to dramat sensacyjny 
jący walkę oficera 
przestępcami.

„Gwiazda sezonu” -
riusz Andrzeja Twerdochliha 
i Andrzeja Piotrowskiego, re
żyseria — Andrzej Piotrowski. 
Akcja rozgrywa się wśród 
pracowników bazy transpor
towej r.a wielkiej budowie w 
południowej Polsce.

„Fogoń za Adamem” — sce
nariusz Jerzego Stefana Sta
wińskiego, reżyseria — Jerzy 
Zarzycki. Dramat psychologi
czny: konfrontacje dzisiej
szych postaw ludzi, związa
nych niegdyś ze sobą wspól-
■■nnmimmitmtiiiiiiiimiiiiiiiiimiiiiiiiiiiiiiimiimmiłiiiii 

twórczym, jest bardzo zbliżona 
do produktów świeżych. Rów
nież i smakowo mrożonki nie 
różnią się wcale, lub tylko nie
znacznie od świeżych potraw. 
Mrożonki, dające możliwości bo
gatego urozmaicania jadłospisu 
o każdej porze roku, powinny 
stanowić podstawową pozycję 
naszego dziennego jadłospisu.

Dla zachowania pełnej wartoś
ci odżywczej mrożonek, koniecz
ne jest odpowiednie postępowa
nie z tego typu żywnością. Ku
pując żywność mrożoną, należy 
wybierać towar twardy, suchy, 
szczelnie opa-kowany, o kolorze 
do złudzenia przypominającym 
towar świeży. Zakup przenoszo
ny w torbie do domu, musi być 
dobrze opakowany w papier. W 
domu jeżeli nie będzie konsu
mowany tego samego dnia, na
leży go przechowywać w lo
dówce.

Mrożonki garmażeryjne, mięs
ne i rybne, powinny być roz
mrażane w opakowaniu i bar
dzo powoli (wtedy będą soczy
ste i jędrne) — podobnie należy 
postępować z owocami jeżeli są 
z cukrem lub w zalewie cukro
we j. Owoce bez cukru, przed 
rozmrożeniem musza b«ć prze
sypane cukrem (warstwa cukru 
stworzy warstwę izolując i od 
powietrza i szkodliwego działa
nia tlenu).

Warzywa, które maja być go
towane tub smażone, wkłada się 
do naczynia w stanie zamrożo
nym. Tąk samo nie rozmraża 
się owoców przeznaczonych na 
pierogi lub knedle. Mrożonkami 
można również oziębiać takie 
potrawy jak cocktaile, galaret
ki, kompoty itp. (.kog)

Porady 
praktyczne

Moda

Kącik filatelisty crny

Uzdrowiska ZSRR

«

POLSKIE FILMT 
W MEDIOLANIE

filmowe”. 
następu- 

„Maria 
Grabow- 
„Bioelek-

W ostatnich dniach ub. ro
ku Pcczta ZSRR wydała czte
ry nowe znaczki poświecone 
ur.dtcwiskom Kirgiząi i Kaza
chstanu. Dwa pierwsze przed-

MIKROKRZYŻÓWKA
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KRZYŻÓWKA

Nowy rok w Wietnamie.

I 
i

słynne w Oli- 
Oto dziś dzień krwi i 
21. alkohol z wina. 23. 
(w ustroju kapitalist.)

W—»

Muzeum Nauki i Techniki 
im. Leonarda da Vinci w Me
diolanie zorganizowało w 
zonie zimowym 68/69 imprezę 
pn. „Poniedziałki 
Biorą w niej udział 
jące filmy polskie: 
Skłcdowska-Curie” 
skiego, „Neurony”,

W sklepach bez trudu można 
nabyć wszelkiego rodzaju mro
żone produkty żywnościowe. 
Przemysł nasz wytwarza dla 
konsumentów coraz więcej po
traw częściowo przygotowanych, 
lub całkowicie gotowych do spo
życia — co w sumie bardzo u- 
łatwia i ogranicza czas przygo
towania posiłków. Wartość od
żywcza produktu mrożonego, po
mimo nieznacznych zmian wy
stępujących w procesie prze-

Gorąco został przyj, ty Stanisław Ryszard Dobrowolski (po 
str. prawej) — jego pęez'ę recytuje aktor Teatru im. .1. Słowac
kiego Tadeusz Szybowski. Spotkanie prowadziła Maria Nitowa, 
zast. kierownika Z.IJK.

Prawdziwe obiczenie po aufnęrafy.

Satyra w prasie

stawiają krajobraz uzdrowi
skowej miejscowości zwanej 
Borowoje — znaczki wartości 
4 i 6 kopiejek. Dalsze dwa 
znaczki o tych samych warto
ściach — pierwszy przedsta
wia pejzaż okolic stacji bal
neologicznej w Kirgizji, zwa
nej Dżety-Oguz. drugi — wy
brzeże górskie jeziora Issykul.

(kp)
Wydatki na swetry zawsze, 

się opłacają. Swetry nie wycho
dzą tak szybko z mody jak in
ne części garderoby — a pora tym 
mając opanowaną umiejętność 
ręcznego wykonywania dzianin, 
można je w nieskończoność pruć 
i przerabiać. Prezentowany 
dzisiaj długi pulower może rów
nież z powodzeniem spełniać 
rolę sukienki „mini” (tę od
mianę polecamy tylko bardzo 
młodym osobom), (kog)

-•<»«•• •»»««•»»»» • ■«rrrrrv

Rozrywki umysłowe • Rozrywki umysłowe • Rozrywki umysłowe •
sia. 17. sposób wykonania skrętu 
na nartach, 19. pcrrzedniczka 
czystej wyborowej. 23. puszyste 
strusie pióra do damskich ka
peluszy. 22. ostro wstępująca 
różnica między dwoma z Trawio
nymi przedmiotami, ziawiskami, 
23. np. HiL jako całość. 26. zna
na roślina dekoracyjna, 27. część 
maszyny wykonująca ruch o- 
brotowy.

Rorwtazan-a prosimy kierować 
na adres redakcji do dnia 31 
stycznia br. Wśród czytelników, 
którzy nadeśla prawidłowe roz
wiązania, redakcja rozlosuje na
grody — bony książkowe.

ROZWIĄZANIE ZADAŃ Z NR 3 
KRZYŻÓWKA

4. zaproszenie. 3. 
aura, 

16.

26 I

22

Poziomo: 5. rurka z gumką do 
odmierzania kropli, 8. sztuczne 
lodowisko w Katowicach. 9. je
den z synów Kiejstuta. 11. sta
nął przed nim osiołek mający w 
jednym żłobie owies a w dru
gim siano. 12. zmarł tam Ja
nusz Radziwiłł, 13. krzepnie z 
lęku, zalewa ze złości, 14. skła
da się z uchwytu (drąga) i pió
ra (łopatki). 16. 
wie. 18. 
chwały, 
umowa 
między przedsiębiorstwami re
gulująca sprawy produkcji, cen. 
rynków zbytu. 24. może być na 
świat, ale najczęściej jest na u-

licę. 25. własne sprawy ponad 
dobro publiczne, 27. drzewo z 
kotkami, 28. pawilon w ogrodzie, 
29. rzeczka dla poety zwłaszcza 
romantyka, 30. M2. M3, M4 każ
de zazwyczaj za ciasne.

rionowo: 1. , niebezpieczne
narzędzie zbó.ia. opryszka, 2. 
M2n w lesie, 3. prowadzi je 
prokurator. 4. zapalenie części 
mięsnych kopyta u konia, 6. 
pauza. 7. dom-nujące barwy w 
obrazie, 8. bada związki między 
bokami i kątami figur płaskich 
lub na powierzchni kuli, 10. 
konkurencja l.a. w której nale
żałoby przydzielać 11 medali a 
nie jeden, 15. lepsza połowa !o-

Poziomo:
ekstern. 10. połysk'. 11. 
12. zwierz. 15. oczepiny, 
ekierka. 18. egzegeza. 20. 
lanka. 21. anglcman. 22. 
niak. 24. gmin. 26. Tracja, 
kolonia. 23. kondominium.

Pionowo: 1. spodek. 2. pole
wa. 3. wiersz. 6. strateg, 
koncholog’B. 8. dyrekcja, 
proklamacja. 13. enigma!, 
perzyna. 17. erotoman, 
zamin. 23. Kroton, 25. 
26. teoria.

WIRÓWKA
1> portal, 2. klaser. 3. 

4. lokata. 5. salami. 6. 
7. blekot, 8. rondel, 9. 
10. mikado, 11. kolasa, 
lopa.

», 
i£

19. eg- 
niania.

kreska, 
okrasa, 

kimono, 
12. sa-

POZIOMO: 4. rodzaj czcionek 
drukarskich. 5. ogłoszenie w 
piśmie. 6. tytuł sztuki Gogola.

PIONOWO: 1. dotyczyła jej 
dysputa ze starym młokosa. 2. 
sprawdzian, 3. mucha hiszpań
ska, owad z którego wyrabiają 
wężyka torie.

•BONY KSIĄŻKOWE 
ZA ROZWIĄZANIE ZADAŃ 

Z NR 2 WYLOSOWALI:
1. Helena Michalec — Staniąt- 

ki k. Krakowa nr 266,
2. Jan Zabrza — Kraków, 

ul. Krzyża 16.
3. Stefania Misiaszek — Nowa 

Huta, os. Centrum A. bl. 2/90,
4. Halina Dobrzańska — No

wa Hu*a. os. Jagiellońskie 3/75,
5. Adam Wojtanowski — No

wa Huta. os. Kolorowe 18/28.
Uwaga, bonr wrsrłamy pocz

tą.
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